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AUGŠDAUGAVAS
NOVADA VĒSTIS

 KULTŪRA  ■
KRĀŠŅI IZSKANĒJIS 
JUZEFOVAS PARKA 

FESTIVĀLS

Naujenes pagasta Juzefovas 
parkā ar plašu programmu – 
koncertiem, šoviem, radošajām 
darbnīcām un performancēm 
– izskanējis Juzefovas parka 
festivāls.

“Parki bez robežām - 
plašāk” tieši ar tādu saukli 
festivāla viesus sveicināja 
simtgadīgo koku lapotne, senā 
gaisotne un noslēpumainā 
aura. Juzefovas parka 
festivāla dalībniekus sagaidīja 
profesionālais pūtēju orķestris 
“Daugava”, svētku koncertu ar 
uzrunu atklāja Augšdaugavas 
novada pašvaldības domes 
priekšsēdētājs Arvīds 
Kucins, muzikālo baudījumu 
sniedza sirsnīgais un vienmēr 
pozitīvais Normunds Rutulis. 
Vakara turpinājumā uzstājās 
ekstravagantais un virtuozais 
ģitārists Reinis Jaunais, kas 
aizrāva ar neparasto ģitārspēli 
un oriģināldziesmām. 

Uz vairākām skatuvēm parkā 
uzstājās gan Augšdaugavas 
novada, gan citu pašvaldību 
mākslas kolektīvi. Danču vietā 
“Retro” ar savu sniegumu 
priecēja  Daugavpils Poļu 
kultūras centra deju kolektīvs 
“KUKULEČKA”, Kalkūnes 
pagasta moderno deju kolektīvs 
“Vita of dance”, “Zumba  
Queens”, Jeļenas Posternakas 
vēsturiskās dejas, Daugavpils 
Vienības nama pūtēju orķestris 
“Daugava”.  “Pie parka dīķa” 
ikviens festivāla apmeklētājs 
varēja baudīt parka kluso 
mūziku, klausoties Staņislava 
Broka Daugavpils Mūzikas 
vidusskolas pūšaminstrumentu 
klases audzēkņu, Alisa May 
studijas “Wonderland”, Krāslavas 
kultūras nama folkloras kopas 
“Primaki”, Ambeļu pagasta 
kultūras nama folkloras kopas 
“Speiga”, Daugavpils Poļu 
kultūras centra vokālā ansambļa 
“Daugavas krāsas”, Līgas 
Ostapko un Romāna Sladža 
priekšnesumus. 

Izglītojošās darbnīcas 
vides jomā nodrošināja 
Dzintra Abarone, Inta Reča, 
Dabas aizsardzības pārvalde, 
Latvijas Valsts meži, biedrība 
“Daugavpils Sikspārņu 
centrs”, parka stadionā varēja 
vērot aizraujošus zirgu deju 
priekšnesumus, darbojās “bērnu 
pilsētiņa” un parka tirdziņš. 

Vakara noslēgumā uzstājās 
muzikālā apvienība “Raxtu 

Raxti”, kas saviļņoja skatītājus ar 
saviem muzikālajiem lidojumiem 
tautas mūzikai raksturīgajā stilā, 
latviskajām vērtībām un gadu 
gaitā iemīļotām dziesmām. 

Līdz ar tumsas iestāšanos 
ikvienam festivāla apmeklētājam 
bija iespēja baudīt lāzeršovu 
“Kosmoss”, kas uz vecajiem 
parka kokiem radīja 
neaizmirstamu zvaigžņoto 

galaktiku un zvaigžņu ceļu 
parka tumšajās alejās. 

Festivāla laikā apmeklētājiem 
bija iespēja aplūkot papildināto 
zaļo klasi – lielformāta spožo 
skudru, gliemežu ģimeni, parka 
lasītavu. 

Pasākuma organizatori: 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības centrālā 
administrācija, Augšdaugavas 

novada pašvaldības Naujenes 
pagasta pārvalde un SIA 
“HLPLUS”. Pasākumu vadīja 
Lauris Zalāns.

Paldies visiem Juzefovas 
parka festivāla apmeklētājiem!

Šis pasākums organizēts ar 
Eiropas Savienības finansiālu 
atbalstu. Par tā saturu 
pilnībā atbild Augšdaugavas 
novada pašvaldība, un tas 

var neatspoguļot Eiropas 
Savienības viedokli.

Pasākums tika īstenots 
Pārrobežu sadarbības 
programmas 2014. – 2020.
gadam projekta Nr. LVIII –067 
“Parki bez robežām – plašāk”/ 
“Parks without borders – wider” 
(akronīms: PWBwider) ietvaros.

Foto: Olga Kuzmina 
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■ JAUNATNE

AIZVADĪTAS 
JAUDĪGAS

 JAUNIEŠU MĀCĪBAS 
“POLITIĶIS 

IR TIKAI CILVĒKS”

No 15. – 17. septembrim Silenē 
norisinājās Augšdaugavas 
novada jauniešu mācības 
“Politiķis ir tikai cilvēks” ar mērķi 
izstrādāt vairākas projektu 
idejas, kuras jaunieši vēlētos 
īstenot novadā, veicināt viņu 
prasmes darboties komandā, 
attīstīt prezentācijas un 
argumentēšanas prasmes. 

Pirmās divas dienas jaunieši 
strādāja grupās pie savu 
projektu ideju izstrādes kopā 
ar pasniedzēju Vitu Brakovsku, 
mācījās cikliski strādāt pie 
projektiem, izstrādāt plānus, 
daudz komunicēja savā starpā, 
dalīja pienākumus. Sākotnēji 
četrās darba grupās tika 

izstrādātas 40 projektu idejas, 
bet rezultātā tika prezentētas 
trīs labākās, kuras tiks attīstītas 
un pilnveidotas turpmāk. 

Mācību trešajā dienā jaunieši 
tikās ar izaugsmes treneriem 
Ievu un Henriku Johansoniem. 
Nodarbību laikā jaunieši 
pilnveidoja savas debatēšanas 
un argumentēšanas prasmes, 

mācījās ieklausīties viens otrā, 
dalījās ar saviem sapņiem un 
pārdomām. 

Kopumā vērtējot šīs 
mācības, jāsecina, ka jauniešu 
idejas tiek vērstas uz to, lai 
vairāk komunicētu un veidotu 
sadarbību ar pašvaldības 
lēmējvaru, iesaistītos dažādās 
neformālās aktivitātēs ar 

politiķiem. Kā jau parādīja 
šis projekts, ar aktivitātēm, 
kuru ietvaros jaunieši tiekas 
ar domes pārstāvjiem, šāds 
pasākumu formāts ir veiksmīgs 
komunikācijas veidošanas veids 
starp jauniešiem un deputātiem. 

Projekta ietvaros vēl ir 
paredzētas vairākas neformālās 
tikšanās ar domes deputātiem, 

debates starp jauniešiem un 
deputātiem, kā arī projektu ideju 
gala prezentācijas. 

Projekts īstenots Izglītības un 
zinātnes ministrijas Jaunatnes 
politikas valsts programmas 
2023.-2025. gadam valsts 
budžeta finansējuma ietvaros.

Milāna Loča, Jaunatnes 
projektu koordinatore

JAUNIEŠI AR DEPUTĀTIEM SACENTĀS DAŽĀDOS SPORTA VEIDOS

6. septembra vakarā 
Augšdaugavas novada jaunieši 
un deputāti pulcējās Demenes 
pagasta Kumbuļu ciemā, kur 
tika aizvadīts volejbola turnīrs 
“Jauniešu pret Deputātiem” 
projekta “Politiķis ir tikai cilvēks 
ietvaros”. 

Turnīrā piedalījās četras 
komandas – jaunatnes lietu 
atbildīgie, deputāti, Kalkūnes 
un Demenes pagasta jaunieši. 
Deputātu komandu šajā turnīrā 
pārstāvēja Augšdaugavas 
novada pašvaldības 
domes priekšsēdētāja 1. 
vietnieks Aivars Rasčevskis, 
priekšsēdētāja vietnieks Vitālijs 

Aizbalts, deputāti – Aleksandrs 
Sibircevs, Aleksejs Mackevičs, 
pašvaldības izpilddirektors 
Pēteris Dzalbe, Demenes 
pagasta pārvaldes p.i. Visvaldis 
Ločs, olimpiskā rezerve – Jānis 
Belkovskis, Regīna Tamane. 
Turnīrs pulcēja arī atbalstītājus, 
kuru lokā bija Naujenes 
attīstības centra jaunieši un 
vietējie iedzīvotāji. 

Pēc sīvas cīņas finālā tikās 
Kalkūnes pagasta jauniešu 
un deputātu komanda, 
kur pārāka tomēr izrādījās 
jauniešu komanda. Trešajā 
vietā ierindojās jaunatnes lietu 
atbildīgo komanda. Visi turnīra 
dalībnieki saņēma vitamīnu 

devu – arbūzus, lai uzņemtu 
spēkus nākamajiem turnīriem. 
Pēc turnīra visi varēja nogaršot 
uz ugunskura gatavoto zupu un 
piedalīties neformālās sarunās. 

Mēs pateicamies visiem 
dalībniekiem par aktīvu dalību 
turnīrā, Demenes pagasta 
attīstības centra jauniešiem 
un jaunatnes lietu speciālistei 
Jolanatai Morozovai, Demenes 
pagasta sporta darba 
organizatoram Vladislavam 
Šmeišam par palīdzību turnīra 
organizēšanā, un brīvprātīgajām 
Milanai Seļnickai un Valērijai 
Kozjarei par darbu turnīra laikā. 

BASKETBOLĀ 
PĀRĀKI BIJA 

KALUPES JAUNIEŠI 

12. septembrī tika aizvadīts 
otrais turnīrs “Jaunieši pret 
Deputātiem”, kur šoreiz tika 
izspēlēts 3x3 basketbols. 
Turnīrā piedalījās septiņas 
komandas. Deputātu komandu 
pārstāvēja – Aleksandrs 
Sibircevs, Dzintars Pabērzs, 
Viktors Jasiņavičs, Edgars 
Vilcāns, atbalsta grupa – Jānis 
Belkovskis un Aivars Raščevskis. 
Jaunieši šajā turnīrā pārstāvēja 
Vaboles, Kalkūnu, Naujenes un 

Višķu attīstības centru.
Pēc sīvas cīņas, kur katra 

komanda aizvadīja vairākas 
spēles, 3. vietā palika deputātu 
komanda, 2. vietā ierindojās 
Višķu attīstības centra jauniešu 
komanda (Višķi II), savukārt 
par čempioniem kļuva Vaboles 
attīstības centra jauniešu 
komanda (Kalupe). Visas 
komandas saņēma gardas 
dāvanas, bet godalgoto vietu 
ieguvēji tika apbalvoti arī ar 
kausiem un medaļām. 

Pēc spēles visi pulcējās 
pie ugunskura, lai baudītu 
zupu un piedalītos neformālās 

sarunās, dalītos nākotnes 
plānos par jaunatnes darba 
un jauniešu lietderīgo brīvā 
laika pavadīšanas iespēju 
dažādošanu. 

Paldies dalībniekiem par 
aktīvu līdzdalību aktivitātē, 
Višķu pagasta pārvaldes 
vadītājam Jānim Promam un 
sporta darba organizatoram 
Edgaram Vilcānam par atbalstu 
pasākuma organizēšanā, un 
brīvprātīgajām Milanai Seļnickai 
un Valērijai Kozjarei par darbu 
turnīra laikā. 

SACENTĀS 
ARĪ 

FUTBOLĀ
20. septembrī Ilūkstes 

stadionā norisinājās futbola 
turnīrs “Jaunieši pret 
Deputātiem”, kurā piedalījās 
astoņas komandas – Demenes, 
Vaboles, Ilūkstes un Kalkūnes 
jauniešu attīstības centra 
jauniešu komandas, Ilūkstes 
vidusskolas pamatskolas grupas 
2 komandas, FK 69 (Daugavpils) 
un deputātu komanda.

Spēles norisinājās uz 3 
laukumiem, formātā 6x6. Pēc 

vairākām nospēlētām spēlēm 
finālā tikās Demenes jauniešu 
attīstības centra un FK 69 
komanda, kur pārāki izrādījās FK 
69 komandas jaunieši, atstājot 
Demenes jauniešus 2. vietā. 
Deputāti ierindojās 3. vietā.

Pēc spēles visi varēja 
nobaudīt garšīgu zupu un 
bezmaksas atpūsties Ilūkstes 
sporta kompleksa peldbaseinā. 
Vērts atzīmēt, ka spēle pulcēja 
lielu līdzjutēju skaitu.

Izsakām pateicību par 
atbalstu spēles organizēšanā 
Augšdaugavas novada sporta 
skolas direktoram un deputātam 

Dzintaram Pabērzam un 
treneriem, Vladislavam 
Šmeišam par palīdzību zupas 
gatavošanā un visiem par aktīvu 
dalību turnīrā.

Projekts “Politiķis ir tikai 
cilvēks” īstenots Izglītības un 
zinātnes ministrijas Jaunatnes 
politikas valsts programmas 
2023.–2025. gadam valsts 
budžeta finansējuma ietvaros.

Milāna Loča, Jaunatnes 
projektu koordinatore
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■DEPUTĀTU PIEŅEMŠANAS LAIKI

■ INFORMĀCIJA

■ AUGŠDAUGAVAS NOVADA PAŠVALDĪBAS DOMES LĒMUMI

AICINĀM PIETEIKT KANDIDĀTUS APBALVOJUMIEM!

Augšdaugavas novada pašvaldības domes priekšsēdētājs 
Arvīds Kucins

02.10.
Augšdaugavas novada pašvaldības ēka, Rīgas ielā 2, 
Daugavpilī, 
pēc iepriekšēja pieraksta pa tālruni 654 22 238

10.00-12.00 
14.00-18.00

Augšdaugavas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja 
1. vietnieks Aivars Rasčevskis

16.10. 
Augšdaugavas novada pašvaldības ēka, Rīgas ielā 2, 
Daugavpilī, 
pēc iepriekšēja pieraksta pa tālruni 654 22 238

10.00-12.00 
14.00-18.00

Augšdaugavas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja 
vietnieks Vitālijs Aizbalts

10.10. Ilūkstes pilsētas administrācija 14.00-16.30

24.10. Kalupes pagasta pārvalde 14.00-16.30

Maigurs Krievāns
03.10. Ilūkstes pilsētas administrācija 09.00-13.00

Jānis Belkovskis
02.10. Višķu pagasta pārvalde 10.00-13.00

23.10.
Latgales industriālā tehnikuma Izglītības 
programmu īstenošanas vieta “Višķi” 10.00-12.00

Viktors Jasiņavičs
05.10. Nīcgales pagasta pārvalde 15.00-16.30

12.10. Demenes pagasta pārvalde 15.00-16.30

19.10. Tiešsaistes Zoom platformā 15.30-17.30

Pāvils Kveders
18.10. Tiešsaistes Zoom platformā 14.00-16.00

Reinis Līcis
02.10. Bebrenes pagasta pārvalde 15.00-17.00

09.10. Ilūkstes pilsētas administrācija 14.00-17.00

Aleksejs Mackevičs
02.10. Tiešsaistes Zoom platformā 17.00-19.00

03.10. Demenes pagasta pārvalde 15.00-16.00

09.10. Zemgales vidusskola 15.00-16.00

10.10. Laucesas pagasta pārvalde 15.00-16.00

16.10. Biķernieku pamatskola 15.00-16.00

30.10. Tiešsaistes Zoom platformā 17.00-19.00

Dainis Millers
11.10. Tiešsaistes Zoom platformā 12.00-14.00

Dzintars Pabērzs
09.10. Tiešsaistes Zoom platformā 14.00-16.00

Deniss Sarafaņuks
 18.10. Tiešsaistes Zoom platformā 18.00-20.00

 25.10. Tiešsaistes Zoom platformā 18.00-20.00

Gunta Semjonova
10.10. Subates kultūras nams 09.00-11.00

25.10. Subates kultūras nams 13.00-15.00

Aleksandrs Sibircevs
10.10. Sventes vidusskola 16.00-18.00

24.10. Sventes vidusskola 16.00-18.00

Regīna Tamane
17.10. Kalkūnes pagasta pārvalde 14.00-16.00

24.10. Medumu pagasta pārvalde 14.00-16.00

31.10. Laucesas pagasta pārvalde 14.00-16.00

Augšdaugavas novada pašvaldības izpilddirektors
Pēteris Dzalbe pieņem iedzīvotājus 
katru pirmdienu no 15.00 - 17.00 
pēc iepriekšēja pieraksta pa tālruni 65422238

Deputātu pieņemšanas laiks var mainīties. Lūdzu sekojiet aktuālajai 
informācijai mājas lapā www.augsdaugavasnovads.lv sadaļā

 “Pašvaldība”->”Domes deputāti”

Augšdaugavas novada deputāti pieņem iedzīvotājus gan klātienē,
gan Zoom platformā. Mājaslapu piekļuvei Zoom platformā meklējiet: 
augsdaugavasnovads.lv

2023. gada 7. septembra 
ārkārtas sēdē pieņemts 1 
lēmums:
	Grozīja Augšdaugavas 

novada pašvaldības domes 
2023.gada 23.augusta lēmumu 
Nr.1543 “Par 2023.gada 
7.augusta vētras nodarīto 
zaudējumu novēršanas 
finansēšanu”.

2023. gada 14. septembra 
sēdē pieņemti 36 lēmumi:
	Izdeva nolikumu “Grozījumi 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 2021. gada 
29. jūlija nolikumā Nr.37 “Lāču 
pamatskolas nolikums””.
	Izdeva nolikumu “Grozījumi 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības domes 2021. 
gada 15. jūlija nolikumā Nr.26 
“Naujenes pirmsskolas izglītības 
iestādes “Rūķītis” nolikums””.
	Nolēma uzsākt projekta  

“Politiķis ir tikai cilvēks” 
īstenošanu un tāmes 
apstiprināšanu.
	Atbalstīja projekta “Ontona 

Skrindas savākto tautas dziesmu 
ierakstīšana profesionālā skaņu 
ierakstu studijā” iesniegšanu 
Valsts Kultūrkapitāla fonda 
projektu konkursam.
	Grozīja Augšdaugavas 

novada pašvaldības domes 
2023. gada 11. augusta lēmumu 
Nr.1510 “Par vienreizēju atbalstu 
2023. gada 7. augusta vētras 
radīto zaudējumu novēršanai”.
	Atbalstīja Augšdaugavas 

novada pašvaldības 
l ī d z f i n a n s ē j u m a 
energoefektivitātes pasākumu 
veikšanu daudzdzīvokļu 
dzīvojamai mājai Nr.8, Vecpils 
iela, Naujene, Naujenes 
pagasts, Augšdaugavas novads 
un piešķīra līdzfinansējumu 
dzīvokļu īpašniekiem.
	Atļāva atsavināt 5 zemes 

vienības Biķernieku, Kalkūnes, 
Skrudalienas un Tabores 
pagastā.
	Atļāva atsavināt 1 zemes 

vienību (starpgabalu) Demenes 
pagastā.

	Pārdeva 3 nekustamos 
īpašumus Laucesas un 
Naujenes pagastā.
	Apstiprināja 2 zemes 

vienību (starpgabalu) Demenes 
un Skrudalienas pagastā, 2 
nekustamo īpašumu Naujenes 
pagastā izsoles rezultātus.
	Atzina 2 nekustamo īpašumu 

Maļinovas un Sventes pagastā 
izsoles par nenotikušajām.
	Nolēma rīkot 2 nekustamo 

īpašumu Maļinovas un 
Skrudalienas pagastā un 1 
dzīvokļa īpašuma Pilskalnes 
pagastā atkārtotās izsoles un 
apstiprināja izsoļu noteikumus.
	Grozīja Augšdaugavas 

novada pašvaldības domes 
2021. gada 9. decembra lēmumu 
Nr.293 “Par lokālplānojuma, 
kas groza Daugavpils 
novada teritorijas plānojumu 
Augšdaugavas novada Līksnas 
pagasta zemes vienībām ar 
kadastra apzīmējumiem 4468 
006 0510, 4468 006 0511, 
4468 007 0121, 4468 007 0122 
un 4468 007 0123, izstrādes 
uzsākšanu un darba uzdevuma 
apstiprināšanu”.
	Nodeva 1 dzīvojamās mājas 

Subatē pārvaldīšanas tiesības.
	Atzina, ka zemes reformas 

pabeigšanas fondā ieskaitītā 
1 zemes vienība Demenes 
pagastā, ir Augšdaugavas 
novada pašvaldībai 
piekritīgs starpgabals un 
ierakstāms zemesgrāmatā 
uz Augšdaugavas novada 
pašvaldības vārda.
	Atzina, ka rezerves zemes 

fondā ieskaitītā 1 zemes 
vienība Laucesas pagastā, 
ir piekrītoša Augšdaugavas 
novada pašvaldībai un 
ierakstāma zemesgrāmatā 
uz Augšdaugavas novada 
pašvaldības vārda. 
	Nolēma par zemes 

vienību noteikšanu personisko 
palīgsaimniecību vajadzībām.
	Pārņēma Augšdaugavas 

novada pašvaldības valdījumā 
bezmantinieka mantu - 1 

nekustamo īpašumu Šēderes 
pagastā.
	Apstiprināja maksas 

pakalpojuma cenrādi 
zemes ierīcības projekta 
nosacījumu sagatavošanai 
un zemes ierīcības projekta 
apstiprināšanai.
	Ieskaitīja rezerves zemes 

fondā 2 zemes vienības Eglaines 
pagastā.
	Apstiprināja publiskās 

apspriešanas rezultātus koku 
ciršanai Salienas, Vecsalienas 
un Skrudalienas pagastu 
teritorijās.
	Izdeva Naujenes apvienības 

pārvaldes nolikumu.
	Uzsāka lokālplānojuma 

izstrādi teritorijas plānojuma 
grozījumu veikšanai 1 
nekustamajam īpašumam 
Naujenes pagastā. 

2023. gada 21. septembra 
ārkārtas sēdē pieņemti 2 
lēmumi:
	Aktualizēja Daugavpils 

valstspilsētas un Augšdaugavas 
novada attīstības 
programmas 2022.-2027. 
gadam Augšdaugavas novada 
investīciju plānam.
	Atbalstīja precizētā 

projekta “Augšdaugavas 
novada pašvaldības 
ēkas energoefektivitātes 
paaugstināšana Raiņa ielā 
35, Ilūkste, Augšdaugavas 
novads“ iesniegšanu Eiropas 
Savienības Atveseļošanas un 
noturības mehānisma plāna 
reformu un investīciju virziena 
1.2. “Energoefektivitātes 
uzlabošana” 1.2.1.3.i. 
investīciju “Pašvaldību ēku un 
infrastruktūras uzlabošana, 
veicinot pāreju uz atjaunojamo 
energoresursu tehnoloģiju 
izmantošanu un uzlabojot 
energoefektivitāti” atklātajam 
projektu konkursam.

Ar domes pieņemtajiem 
lēmumiem var iepazīties 
pašvaldības mājas lapā sadaļā 
„Publiskie dokumenti”. 

Tuvojoties 18. novembrim, Augšdaugavas novada pašvaldības dome vēlas 
apzināt un īpaši sumināt tos cilvēkus, kuri ir pelnījuši atzinību par ieguldījumu 
novada attīstībā, pašvaldības un valsts pārvaldes darbā, veselības aizsardzībā, 
kultūrā, izglītībā, zinātnē, sociālajā aprūpē, uzņēmējdarbībā, sportā un 
sabiedriskajā darbā. Līdz 20. oktobrim aicinām izvirzīt pretendentus, kuri ir cienīgi 
tikt apbalvoti ar Pateicības vai Atzinības rakstu. 

Tiesības pieteikt kandidātus ir Augšdaugavas novada pašvaldības domes 
deputātiem, iedzīvotājiem (ne mazāk kā 5 pilngadīgas personas), iestāžu un 
kapitālsabiedrību vadītājiem, reģistrētām nevalstiskajām organizācijām un 
profesionālajām asociācijām.

Pieteikumus adresēt Augšdaugavas novada pašvaldības domes Apbalvošanas 
komisijai, iesniedzot:

·    personīgi slēgtā aploksnē Augšdaugavas novada pašvaldības domes darba 
laikā;

·    atsūtīt pa pastu uz adresi Rīgas iela 2, Daugavpils, LV-5401;
·    iesūtīt elektroniski (parakstot ar drošu elektronisko parakstu) uz e-pastu: 

pasts@augsdaugavasnovads.lv 
Uzziņām – t. 65476834
Ierosinājuma veidlapa ir pieejama Augšdaugavas novada tīmekļa vietnē.
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■  SOCIĀLAIS DIENESTS

■ PAŠVALDĪBA

■ IEKŠLIETU MINISTRIJAS INFORMĀCIJA

LATVIJA SLĒDZA 
SILENES 

ROBEŽPUNKTU UZ 
ROBEŽAS 

AR BALTKRIEVIJU
19. septembrī Ministru 

kabinets atbalstīja Silenes 
robežšķērsošanas vietas 
darbības apturēšanu, 
ņemot vērā pēdējās nedēļās 
konstatēto lielo Latvijas–
Baltkrievijas robežas 
nelikumīgās šķērsošanas 
un tās mēģinājumu 
gadījumu skaitu, kā arī 
resursu pārvietošanas 
nepieciešamību uz “zaļo” 
robežu.

Silenes robežkontroles 
punkta darbība tika apturēta 

no 19. septembra plkst. 
20:00.

Nelegālās imigrācijas 
spiediens īsā laikā 
ir trīskāršojies. Līdz 
šim septembrī Valsts 
robežsardzes amatpersonas 
ir novērsušas personu 1773 
mēģinājumus nelikumīgi 
šķērsot Latvijas–Baltkrievijas 
robežu, savukārt augustā 
tika novērsti 1615 mēģinājumi 
nelikumīgi šķērsot Latvijas–
Baltkrievijas robežu.

Lai būtiski neietekmētu 
kravu pārvadājumus, kā 
arī akūti nepieciešamos 
braucienus, kas saistīti 
ar nepārtrauktu darba 
attiecību izpildi, humāniem 
apsvērumiem, nepārvaramu 

Ukrainu ir vērtējams kā 
papildus riska apstāklis 
un iespējama motivācija 
Baltkrievijai turpināt 
centienus destabilizēt 
situāciju uz valsts robežas 
ar Latviju. Samazinot to 
personu skaitu, kuri šķērso 
Latvijas-Baltkrievijas robežu, 
tiek samazināti arī attiecīgie 
riski. Tāpat ir būtiski 
nodrošināt starpvalstu 
vienotu koordinētu rīcību 
attiecībā uz šādu nelikumīgu 
valsts robežas šķērsošanu, 
lai nodrošinātu līdzvērtīgu 
visa reģiona valstu robežu ar 
Baltkrieviju apsardzību.

Avots: Iekšlietu ministrija
Foto: NBS

varu, uz Latvijas–
Baltkrievijas robežas 
darbību turpinās Pāternieku 

robežšķērsošanas vieta.
Baltkrievijas atklāti 

atbalstītais karš pret 

PAŠVALDĪBA SNIEGS 
ATBALSTU PAR 

VĒTRAS RADĪTAJIEM 
ZAUDĒJUMIEM 

ARĪ APDROŠINĀTĀM 
ĒKĀM 

14. septembrī Augšdaugavas 
novada pašvaldības domes 
sēdē tika pieņemti grozījumi 
lēmumā “Par vienreizēju atbalstu 
2023. gada 7. augusta vētras 
radīto zaudējumu novēršanai”. 
Grozījumi nosaka, ka vienreizējā 
atbalsta izmaksa attiecināma 
arī uz gadījumiem, kad 
individuālās dzīvojamās mājas 
vai daudzdzīvokļu dzīvojamās 
mājas ir apdrošinātas. Šajā 
gadījumā tiek izvērtēts un ņemts 
vērā apdrošinātāja pieņemtais 
lēmums par atlīdzības izmaksu 
un vienreizējais atbalsts tiks 
izmaksāts konstatētās starpības 

apmērā.
Pašvaldības priekšsēdētājs 

Arvīds Kucins: “Nevajadzētu 
sodīt iedzīvotājus, kuri 
rūpējas par savu īpašumu, 
taču nepieļaujama ir arī 
situācija, kurā varētu rasties 
dubultā finansējuma prakse. 
Tādēļ izmaksāsim atbalstu 
konstatētās starpības apmērā. 
Aicinām rakstīt iesniegumus gan 
iedzīvotājus, kuri iepriekš nebija 
to darījuši, jo viņu īpašumā 
esošās ēkas ir apdrošinātas, 
gan iedzīvotājus, kuri jau ir 
saņēmuši atteikumus sakarā ar 
to, ka viņu ēkas ir apdrošinātas.”

Lai saņemtu vienreizēju 
atbalstu, personai vai tās 
pilnvarotam pārstāvim līdz 
2023. gada 6. oktobrim 
Augšdaugavas novada 
pašvaldībai ir jāiesniedz 
iesniegums, kurā jānorāda 
savs vārds, uzvārds, personas 

kods, deklarētā dzīvesvieta, 
dzīvojamās mājas (individuālās 
dzīvojamās mājas vai 
daudzdzīvokļu dzīvojamās 
mājas), kurai nepieciešama 
2023. gada 7. augusta vētras 
laikā radīto bojājumu novēršana, 
adrese, dzīvojamās mājas 
jumta un logu platība, bankas 
konts, uz kuru pārskaitāms 
atbalsts, kā arī informācija par 

ēkas apdrošināšanu. Ja ēkas 
apdrošinātas, arī apdrošinātāja 
izsniegtu aprēķinu, kas 
apliecina, kāda summa tika vai 
tiks izmaksāta par ēkas jumta 
un logu bojājumu. Vēlama arī 
fotoattēlu pievienošana, ja tādi 
ir personas vai tās pilnvarotā 
pārstāvja rīcībā.

Atbalsta ietvaros veicamie 
pasākumi ir jumta seguma un 

logu atjaunošana vai nomaiņa. 
Individuālām dzīvojamām mājām 
paredzēts vienreizējs atbalsts 
līdz 3000 EUR ar papildu 
nosacījumu, ka atbalsta apmērs 
nepārsniedz 20 EUR par vienu 
kvadrātmetru atjaunojamās 
jumta un logu platības, bet 
daudzdzīvokļu dzīvojamām 
mājām vienreizējs atbalsts, kas 
nepārsniedz 20 EUR par vienu 
kvadrātmetru.

Augšdaugavas novada 
pašvaldībā līdz 17. augustam 
bija saņemti 603 iesniegumi 
par radīto seku kompensāciju 
mājām. Privātpersonu pieteiktie 
zaudējumi māju jumtu un 
logu postījumu novēršanai 
sasniedza 998 249 EUR. Līdz 
14. septembrim ir izmaksāts 
atbalsts 439 personām 642 520 
eiro apmērā.

Teksts: Kristīne Kuņicka

LABDARI 
NO DĀNIJAS 

VIESOJĀS NOVADA 
SOCIĀLAJĀS 

IESTĀDĒS
Šī gada 4.–7. septembrī 

Augšdaugavas novadā viesojās 
delegācija no Austrumeiropas 
bērnu palīdzības fonda 
(Østeuropæisk Børnehjælp 
– EECA). Vizītes mērķis bija 
pārrunāt līdzšinējo sadarbību ar 
Augšdaugavas novada Sociālā 
dienesta un Latvijas Sarkanā 
Krusta Augšdaugavas komitejas 
pārstāvjiem, izvērtēt sniegtās 
palīdzības pielietojumu un sociāli 
mazaizsargātu mērķgrupu 
vajadzības sadarbībai nākotnē. 

Organizācija dibināta pirms 
trīsdesmit gadiem, lai sniegt 
atbalstu Latvijas un Rumānijas 
sociāli mazaizsargātām 
iedzīvotāju grupām. Tā apvieno 
apmēram 100 biedrus Dānijā, 
kuri brīvprātīgi piesaista, 
pārvalda, piegādā Dānijas 
iedzīvotāju un organizāciju 
ziedojumus sadarbības 

partneriem no Latvijas un 
Rumānijas.  Austrumeiropas 

bērnu palīdzības fonda aizbildne 
ir grāfiene Susijas Rosenborga.   

Fonda pārstāvji Jens 
Kristensens, Eriks Lunds un 
Bents Brennings triju dienu laikā 
apmeklēja Skrudalienas dienas 
centru, Višķu dienas aprūpes 
centru, Višķu sociālās aprūpes 
centru, Kalupes krīzes centru, 
Nīcgales grupu dzīvokļus 
un specializētās darbnīcas, 
Pašulienes grupu dzīvokļus, 
Ilūkstes dienas aprūpes centru 
un specializētās darbnīcas, 
Augšdaugavas novada Sociālā 
atbalsta un aprūpes centrā 
“Avots”, kā arī vairākas ģimenes. 

Viesi bija gandarīti par redzēto, 
jo varēja novērot, ka viņu sniegtā 
palīdzība tiek efektīvi izlietota, 
un uzsvēra, ka turpinās atbalstīt 
Augšdaugavas novadu, vismaz 
divas reizes gadā nodrošinot 
transportu ar nepieciešamo 
palīdzību. Vislielāko iespaidu 
uz viesiem atstāja apmeklētajās 
iestādēs izveidotā pozitīvā 
atmosfēra, veiktais sociālais 
darbs un sociālo darbinieku 
kompetence.

Teksts: Kristīne Kuņicka
Foto: Guntis Kaminskis
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SOCIĀLAIS DIENESTS  ■

SADARBĪBA AR POLIJU  ■

NOSLĒGTS 
TRĪSPUSĒJS LĪGUMS 

PAR SADARBĪBU 
SOCIĀLAJĀ JOMĀ 

No 17. līdz 20. septembrim 
Augšdaugavas novadā 
un Baltijas Starptautiskās 
Akadēmijas Daugavpils filiālē 
viesojās pārstāvji no Sociālās 
pašpalīdzības biedrības lokālās 
darbības grupas Cehanovā 
(Polija). Vizītes mērķis bija, 
atskatoties uz līdzšinējo 
sadarbību, plānot kopīgas 
iniciatīvas sociālajā jomā, kas 
tiks realizētas Cehanovas 
reģionā, Augšdaugavas novadā 
un Daugavpils pilsētā.

18. septembrī delegācija ar 
valdes priekšsēdētaju Andžeju 
Dlugolencki priekšgalā tikās 
ar Augšdaugavas novada 
izpilddirektoru Pēteri Dzalbi, 
Baltijas Starptautiskās 
akadēmijas (BSA) Daugavpils 

filiāles direktori Valentīnu 
Rumjancevu, studiju virziena 
“Sociālā labklājība” vadītāju 
BSA Agritu Lujāni un BSA 
profesionālā bakalaura studiju 
programmas “Sociālais darbs” 
direktori Helēnu Ozoliņu, bet 
19.septembrī partneri parakstīja 
trīspusēju sadarbības līgumu. 

Nākotnē plānots veidot 
kopīgus projektus tādās 
jomās kā nodarbinātība un 
bezdarbnieku aktivizēšana, 
bērnu un jauniešu nometņu 
organizēšana, vietējo produktu 
virzīšana, uzņēmēju sadarbības 
veicināšana, pieredzes apmaiņa, 
atkarību profilakse.

Biedrības un BSA pārstāvji 
Augšdaugavas novadā 
apmeklēja Kalupes krīzes 
centru, Nīcgales grupu 
dzīvokļus un specializētās 
darbnīcas, Sociālā atbalsta 
un aprūpes centru “Avots” un 
Skrindu dzimtas muzeju. Poļu 
viesi atzina, ka apmeklētās 
iestādes liecina par augstu 

sociālo darbinieku atbildību, 
kompetenci un profesionalitāti. 
Baltijas Starptautiskās 
akadēmijas delegācija bija 
pozitīvi pārsteigta, katrā sociālās 
aprūpes iestādē satiekot savus 
absolventus.

Teksts un foto: Kristīne 
Kuņicka

LOMŽAS DELEGĀCIJA 
AUGSTU NOVĒRTĒ 

IEDZĪVOTĀJU 
AKTIVITĀTI

Jau vairāk nekā 20 gadus 
Augšdaugavas novads 
sadarbojas ar Lomžas novada 
pašvaldību Polijā. Šī gada 
7.–10. septembrī partneru 
delegācija ieradās vizītē, 
lai apspriestu sadarbības 
iespējas dažādu starptautisku 
projektu konkursu ietvaros. 

Tikšanās laikā ar 
pašvaldības priekšsēdētaja 
1. vietnieku Aivaru Rasčevski 
un izpilddirektoru Pēteri 
Dzalbi tika pārrunāti abu 
pašvaldību funkcionēšanas 
modeļi un meklētas kopīgas 
interešu jomas, kurās varētu 
risināt iedzīvotajiem svarīgus 
jautājumus.  

Delegācija Lomžas 
pašvaldības stārasta 
vietnieces Marijas Djekoņskas 
vadībā apmeklēja Naujenes 
bibliotēku Kraujā, Višķu 
tehnikumu un Višķu sv. 
Jāņa Kristītāja Romas 
katoļu baznīcu. Dvietē viesi 
devās uz Paula Sukatnieka 
piemiņas muzeju “Apsītes”, 
sv. Staņislava Kostkas Romas 
katoļu baznīcu, Dvietes muižu 
un dabas parku “Dvietes 
paliene”. Bebrenē poļu draugi 
apskatīja Bebrenes dzirnavas, 
nobaudīja Mājas kafejnīcu 
dienu ietvaros Bebrenes 
muižā piedāvātos ēdienus, 
bet pēcpusdienā devās uz 
Juzefovas parka festivālu. 
Naujenes novadpētniecības 
muzejā viesi iepazina tēlnieces 
Valentīnas Zeiles daiļradi un 
interesantus faktus par novada 
vēsturi. Izbraucot uz Poliju, 
delegāciju uzņēma Subatē, 
kur viesiem bija iespēja 
apskatīt 1685. gadā celto 
Pestītāja luterāņu baznīcu, kas 
ir valsts un Eiropas nozīmes 
kultūrvēsturisks piemineklis.

Svarīga poļu ciemiņiem bija 

Staņislava Sireviča atjaunotā 
kapakmens apskatīšana 
Daugavpils Katoļu kapos, 
Poļu nama apmeklējums, 
tikšanās ar Latvijas Poļu 
Savienības pārstāvjiem, kā 
arī sveču iedegšana pie poļu 

nacionālā varoņa, majora 
Vladislava Ragiņa pieminekļa, 
kas atrodas pie Daugavpils 
Valsts Juzefa Pilsudska poļu 
ģimnāzijas.

Lomžas pašvaldības 
delegācijas pārstāvji augstu 

novērtēja Augšdaugavas 
novada iedzīvotāju aktīvo 
iesaistīšanos apkārtējās 
vides sakopšanā un projektu 
realizēšanā. Tikšanos 
rezultātā tika atrasti kopīgi 
izaicinājumi un aplēstas 

turpmākas sadarbības jomas, 
kas ļaus pašvaldībām, rakstot 
starptautiskus projektus, 
cerēt uz partneru atbalstu.

Teksts: Kristīne Kuņicka
Foto: Guntis Kaminskis, 
Miroslavs Kadlubovskis
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 INFORMĀCIJA ■■ KULTŪRA

   NEKUSTAMĀ 
ĪPAŠUMA

 NODOKĻA 
MAKSĀTĀJU  
IEVĒRĪBAI !

Atgādinām, ka 
paziņojumus par 
nekustamā īpašuma 
nodokli iespējams 
saņemt ne tikai ar pasta 
starpniecību, bet arī 
izmantojot  e-pastu!

Ikvienam NĪN 
maksātājam ir iespējams 
iesniegumu ērti aizpildīt 
elektroniski 3 soļos:

1. Nekustamā īpašuma 
īpašniekam portālā 
w w w. e p a k a l p o j u m i .
lv nepieciešams 
a u t e n t i f i c ē t i e s 
izmantojot interneta 
bankas vai e-paraksta 
autentifikācijas rīku.

2. Sadaļā “Nekustamais 
īpašums”  “E-pasta un SMS 
pieteikums” nepieciešams 
norādīt pašvaldību, 
e-pasta adresi un mobilā 
tālruņa numuru. Norādot 

mobilā tālruņa numuru, 
ir iespējams pieteikties 
SMS atgādinājumiem par 
NĪN samaksas termiņa 
tuvošanos.

3. Apstiprināt ievadītās 
e-pasta adreses 
pareizību, atverot saiti 
saņemtajā e-pasta 
adreses apstiprināšanas 
paziņojumā.

Pieteikt paziņojuma 
saņemšanu par NĪN 
uz savu e-pastu var 
arī klātienē Klientu 
apkalpošanas centrā vai 
iesniedzot iesniegumu  
tuvākajā Augšdaugavas 
novada  pagasta pārvaldē, 
kā arī Augšdaugavas 
novada pašvaldībā, Rīgas 
ielā 2, Daugavpilī.

Ja iedzīvotājs aktivizē 
Latvijas valsts oficiālo 
e-adresi, tad papildu 
darbības nav jāveic un 
pašvaldība automātiski 
NĪN paziņojumu nosuta uz 
iedzīvotāja e-adresi!

TOP IZSTĀDE 
PAR LĪKSNAS 

DIEVNAMA 
VĒSTURI

Pērn 110. dzimšanas dienu 
svinēja Līksnas katoļu baznīca, 
kas celta neogotikas stilā 
un ir valsts nozīmes kultūras 
piemineklis. Par godu šim 
nozīmīgajam gada skaitlim 
biedrība “Lixten’’ veido izstādi 
“Līksnas Vissvētās Jēzus 
Sirds Romas katoļu baznīcai 
110’’.  Izstādē būs skatāmas 
fotogrāfijas, kuras tika savāktas 
gan ekspedīcijas laikā pie 
Vaboles un Līksnas pagasta 
iedzīvotājiem, gan iegūtas no 
Skrindu dzimtas muzeja krājuma, 
kā arī, pateicoties Līksnas 
baznīcas draudzes locekļiem 
un viņu atsaucībai, tika iegūtas 
vēl neredzētas, vēsturiskas un 
oriģinālas baznīcas fotogrāfijas. 
Biedrības vadītāja Ilze Ozoliņa 

atklāj, ka izstādē varēs aplūkot 
110 fotogrāfijas – tieši tik pat 
lielu skaitu, cik dievnamam ir 
gadu. Izstāde tiks papildināta 
arī ar vēsturiskiem aprakstiem 
par Līksnas baznīcu 110 gadu 
griezumā. Pētot ievāktos 
materiālus, pati Ilze guvusi 
daudz iepriekš nezināmas 
informācijas, piemēram, 20. 
gadsimta sākumā Līksnas 
draudzē bija 18 tūkstoši 
draudzes locekļu.

Izstādes veidošanai šogad 
saņemts Augšdaugavas novada 
pašvaldības finansiāls atbalsts 
1080 eiro apmērā, kas paredzēts 
15 mobilo statīvu iegādei. 

Izstādi varēs aplūkot baznīcā 
jau oktobra otrajā pusē, bet 
vēlāk tā ceļos arī uz citām 
vietām, lai iepazīstinātu novada 
ļaudis ar unikālā dievnama 
vēsturi. 

Teksts un foto: Inese Minova

SKRINDU
 DZIMTAS MUZEJĀ 

NOTIKS 
IZGLĪTOJOŠS 

PASĀKUMS
 “DRUKĀTS VĀRDS – 

GAISMAS CEĻŠ” 

2025. gadā tiks sagaidīta 
latviešu grāmatas piecsimtgade. 
1525. gadā iespieda pirmo 
grāmatu latviski, un tas aizsāka 
latviešu grāmatu kultūras 
attīstību piecu gadsimtu 
garumā. Latviešu grāmatu 
kultūra kļuva par vienu no 
nācijas stūrakmeņiem, tādēļ 
latviski rakstītā un grāmatā 
iespiestā vārda vēsture ir 
Latvijai un latviešiem nozīmīgs 
laiks, kuru cildinām tagad, 500 
gadus pēc pirmās grāmatas 
tapšanas.

Atzīmējot rakstītā vārda 
nozīmi un ietekmi sabiedrībā 
cauri gadsimtiem, Latvijas 
Nacionālā bibliotēka (LNB) 
īsteno vairāku gadu notikumu 
ciklu “Latviešu grāmatai 500”. 

Šovasar tika uzrunātas visas 
reģiona bibliotēkas pieteikties 
norisēm Latvijas reģionos 
notikuma cikla “Latviešu 
grāmatai 500” ietvaros. 

Kopumā tika saņemti 
pieteikumi no 13 bibliotēkām 
par 15 aktivitātēm, bet atbalstu 

guvuši 8 pieteiktie projekti, 
tostarp Vaboles pagasta 
bibliotēkas un Skrindu dzimtas 
muzeja kopīgā iecere, kas ir 
vienīgais atbalstītais projekts 
Latgalē. 

16. novembrī Skrindu dzimtas 
muzejā notiks izglītojošs 
pasākums “Drukāts vārds – 
gaismas ceļš”, ko ar 300 eiro 
atbalstījusi LNB. 

Pasākuma laikā apmeklētāji 
varēs skatīt seno (sākot ar 
1825.gadu) grāmatu izstādi 
“Daugavas abi krasti satiekas”. 
Izstādē būs skatāmi dažādi 
izdotie darbi gan no Skrindu 
dzimtas muzeja krājuma, gan no 
iedzīvotāju ģimenes arhīviem un 
Stendera muzeja krājuma. 

Par literatūras un latgaliešu 

valodas lomu personības 
attīstībā stāstīs vieslektore 
Dr.philol. Latviešu valodas 
institūta vadošā pētniece, 
profesore Anna Vulāne. K. 
Skrindas un A. Skrindas literāro 
darbību analizēs Dr.philol., 
literatūrzinātnieks un rakstnieks 
Valentīns Lukaševičs.

Savukārt Stendera muzeja 
vadītājs Miervaldis Brodovs no 
Eglaines stāstīs par G. Stendera 
literāro darbību un devumu 
latviešu grāmatniecībā.

Pasākumā aicināta piedalīties 
Augšdaugavas novada skolu 
jaunatne, kultūras un izglītības 
darbinieki un citi interesenti.

Pasākums norisinās notikumu 
cikla “Latviešu grāmatai 500” 
ietvaros.

NOVADĀ NOTIKA 
AMATIERTEĀTRU 

SAIETS 
“SPĒLĒJAM KOPĀ”

23. septembrī Augšdaugavas 
novada Sēlijas pusē notika 
amatierteātru saiets “Spēlējam 
kopā”. Saietā piedalījās 
gan Augšdaugavas novada 
amatierteātri, gan ciemiņi.

Pilskalnes pagasta Doļnajas 
ciema Kultūras namā varēja 
skatīt divus B.Jukņevičas skečus 
“Kandža” un “Baumas”, ko rādīja 
Nīcgales pagasta amatierteātris 
“Kvēlošās sirdis” (režisore Dace 
Skutele) un Dubnas pagasta 
amatierteātris “Mulda”, režisore 
Marija Umbraško 

Subatē Smilšu un Skolas 
ielas krustcelēs varēja skatīt 
Augšdaugavas novada Kultūras 
centra “Vārpa” teātra trupas 
“Trešais variants” uzvedumu 
“I.Ziedonis. Epifānijas.”  (režisore 
Inta Uškāne).

Gleznainā Subates ezera 
krastā  Dvietes amatierteātris 
“Nebēdnieki” rādīja izrādi 
V. Fjodorova “Vasarsvētku 
jampadracis” (režisore Virgīnija 
Fjodorova) 

Tālākie ciemiņi Bauskas 
novada Codes pagasta 
amatierteātris “Spēlētprieks” 
(režisore Solvita Rotberga) 
Bebrenes Kultūras namā 
skatītājus priecēja ar izrādi 
R. Blaumanis “No saldenās 
pudeles”.

Dvietes pagasta iedzīvotāji 
vēroja Līksnas pagasta 
amatierteātra “Maskas” 
(režisors Māris Korsiets) 
iestudēto Elizabetes Haferes 
lugu  “Godsymta lopsu 
medeibys”.

Īpašs prieks visiem 
amatierteātru aktieriem bija 
tikties Ilūkstē, kur Jauniešu 
kvartālā notika aktiera Jēkaba 
Reiņa monoizrāde “Saruna ar 
skatītājiem”. Tā izvērtās par 
lielisku aktiermeistarības stundu 
visiem klātesošajiem.  

Ilūsktes Kultūras un mākslas 
centrā Rēzeknes tautas teātris 
(režisore Māra Zaļaiskalns) 
stāstīja grafisku stāsts “Sibīrijas 
Haiku” pēc J. Viles grāmatas 
motīviem, kas izcēlās ar savu 
tēmas aktualitāti mūsdienu 

politiskajos apstākļos Baltijā, 
Eiropā un pasaulē.

Amtierteātru saietu 
organizēja Augšdaugavas 
novada Kultūras pārvalde, 
sadarbībā ar Ilūkstes Kultūras 
un mākslas centru, Pilskalnes, 
Bebrenes, Dvietes, Subates 
pārvaldēm.

Saiets notika Augšdaugavas 
novada lielāko pasākumu 
mērķprogrammas ietvaros. 

Augšdaugavas novada 
Kultūras pārvalde
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BIRUTA OZOLIŅA: 
“LAIME STRĀDĀT 

AR KOMANDU,
 UZ KURU 

VARI PAĻAUTIES”
“Ja ir saliedēta komanda, uz 

kuru var paļauties, tad ir laime 
strādāt, un man tā arī ir bijis,” 
saka Līksnas pagasta pārvaldes 
vadītāja Biruta Ozoliņa, kura 
darbam pagastā veltījusi teju 
40 gadus, bet nu ir nolēmusi 
doties pelnītā atpūtā. Izstaigājot 
skaisti sakopto Līksnas parku 
un runājot par šajos gados 
piedzīvoto, Birutai brīžiem 
aizlūzt balss. “Nezinu, kā jutīšos 
1. oktobrī, bet pašlaik šķiet, ka 
mans lēmums ir pareizs, būs 
labi, atpūtīšos, dzīvošu kā citi 
seniori,” saka Biruta un prāto, ka 
beidzot būs laiks mājai, dārzam, 
grāmatām un citām lietām. 
“Savulaik esmu gan dziedājusi, 
gan dejojusi. Šogad man bija 
laime ar pagasta deju kolektīvu 
aizbraukt uz dziesmu un deju 
svētkiem,” Biruta teic, ka tas bija 
patiesi skaists darba cēliena 
noslēgums.  

Jāuzskaita katrs bišu strops 
un govs

Aiz muguras paliek raiba 
un piesātināta darba pieredze 
dažādās jomās. Jaunībā Biruta 
ieguvusi grāmatveža profesiju 
Jēkabpils ekonomiskajā 
tehnikumā un desmit gadus 
strādāja Daugavpils Informācijas 
un skaitļošanas centrā, sākumā 
par kasieri, vēlāk par ekonomisti. 
Jau strādājot, pabeidza Baltijas 
Krievu institūtu tiesībzinātnē un 
ieguva jurista kvalifikāciju. 1985. 
gadā Biruta atnāca strādāt uz 
Līksnas pagastu par sekretāri. 
Lai arī Līksna ir dzimtais 
pagasts, jaunā darba profils 
bija pilnīgi svešs. “Dažreiz, kad 
paliku pagastā viena un zvanīja 
telefons, es necēlu klausuli, 
jo man bija bail, ka man kaut 
ko jautās un es nezināšu, ko 
atbildēt,” pirmos darba gadus 
Līksnā ar smaidu atmin Biruta. 
Bija vēl padomju laiks, kas prasīja 
savas nodevas, piemēram, veikt 
stingru uzskaiti pagastā. “Tolaik 
bija mājsaimniecību uzskaites 
kartiņas, janvāra vidū bija 
jānodod statistikas atskaites. 
Tas bija murgs. Uz rūtiņu lapas 
ar zīmuli vilku svītras, cik ir 
bērnu līdz sešu gadu vecumam, 
cik senioru, cik bišu saimes, 
cik govis, cik teles līdz gadam 
un vecākas par trim gadiem. 
Bija rakstāmmašīnas, uz kurām 
drukājot, palika zili nagi,” atceras 
Biruta. Savus noteikumus 
diktēja kara komisariāts, kas 
varēja nakts vidū likt nogādāt 
uz pilsētu kādus iedzīvotājus 
uz “sarunu”, tika izsludinātas 
trauksmes, bija jāzina dažādas 
paroles, kas apzīmēja vētru vai 
kādu citu šifrētu darbību vai 
dabas kataklizmu. 

Drošībnieki regulāri uzmanīja 
pagastu darbību, bet īpaši bieži 
apciemoja laikā, kad sākās 
Latvijas neatkarības atgūšanas 
vēsmas, interesējās par pagasta 
iedzīvotājiem un viņu darbībām. 
Nācās visādi izlocīties, lai 
nevienu nenodotu. Trauksmains 
bijis barikāžu laiks, neviens 
nezināja, kas sagaida turpmāk, 
Biruta uztraucās par brāli, kas 
tobrīd atradās mobilajā pulkā 
Rīgā, visiem bija bailes. “It kā 
viss labi beidzās, bet ar valsts 
uzplaukumu mums kaut kā neiet. 
Nezinu, kur pieļauta kļūda, kaut 

ko darām nepareizi.” 
Līksnas pagasts ir viens no 

latviskākajiem novadā, turklāt 
latviskumu te izdevies noturēt 
arī padomju rusifikācijas laikā. 
Biruta atceras, ka tolaik rajonā 
lietvedība bijusi krievu valodā, 
taču Līksnas pagasts turēja 
savu latvisko latiņu augstu un 
dokumentus rakstīja latviešu 
valodā, latviskojot arī deputātu 
padomju lēmumus. Līksnā 
tiek saglabātas senās tautu 
tradīcijas, pagasts lepojas ar 
savām rokdarbniecēm, kas 
nodod prasmes jauniešiem. 
No 2005. gada te ilgu laiku 
notika jaunās mūzikas festivāls 
“Mūzikas skritulis”, bet covid 
un citu iemeslu dēļ šī tradīcija 
izzuda. “Divreiz vienā laivā 
nevar iekāpt, varbūt vajadzētu 
to skrituli, bet citā formātā, taču 
visam vajadzīgs finansējums,” 
saka pagasta pārvaldniece. 

Darbs 24/7 režīmā
Biruta piedzīvojusi 

neskaitāmas reformas – ciema 
padomes, pagasta padomes, 
valdes, tautas deputātu 
padomi. Ar šausmām atceras 
zemes reformu, kad mēneša 
laikā mainījās visa likumdošana. 
“Bija laiks, kad pulveri, kafiju un 
citas lietas varēja nopirkt tikai 
par taloniem. Mums līdz ziliem 
nagiem bija jāzīmogo taloni, lai 
nākamajā dienā visiem izdalītu,” 
atceras Biruta. 

Daudzus gadus Biruta bija 
pagasta pārvaldes vadītājas 
Janīnas Jalinskas vietniece, 
bet pēc 2009. gada reformas, 
kad tika izveidotas pagastu 
pārvaldes, tika apstiprināta 
par pagasta vadītāju. Darba 
specifika un pagasta vajadzības 
jau bija zināmas. Biruta atceras, 
ka kolēģi viņu sagaidīja 
jaunajā amatā ar orhideju, 
kuru viņa joprojām rūpīgi kopj 
un no tās izaudzējusi atvasīti. 
Darba gados izieti neskaitāmi 
kvalifikācijas kursi un mācības, 
jo šajā darbā vajag nemitīgi 
pilnveidoties. 

“Līdz 90. gadiem visu 

saimniecisko darbību veica 
kolhozs, pagastam nebija jāuztur 
infrastruktūra. Kad 1994. gadā 
likvidēja kolhozus, mums atdeva 
šo kultūras nama ēku, ceļus, 
ūdens apgādi. Pašlaik pagasts 
apsaimnieko dzīvojamo fondu, 
pagasta ceļus 94 km garumā, 
trīs kapsētas. Stādot budžetu, 
skatāmies, lai katra joma būtu 
nodrošināta finansiāli. Gadiem 
ejot, saproti, ka pārvaldniekam 
ar labo gribu vien ir par maz. 
Jābūt arī finansiālam segumam. 
Protams, svarīga ir komanda, 
viens pats neesi karotājs.”

Biruta gandarīta, ka izdevies 
paveikt daudzus nozīmīgus 
darbus. Pagastā sakārtota 
infrastruktūra, īstenots Eiropas 
projekts ūdenssaimniecības 
attīstībā, nomainot ūdensvada 
un kanalizācijas sistēmas. Tika 
iekārtotas jaunas telpas ģimenes 
ārsta praksei, pielāgojot tām 
dzīvokli ar atsevišķu ieeju. 
Trim daudzdzīvokļu mājām 
nomainīts jumts un veikts 
koptelpu remonts. Nomainīts 
jumts Patmaļu kapličai, kas 
ir kultūrvēsturisks objekts. 
Pagasts uztur un kopj muižas 
parku. Pēc iedzīvotāju lūguma 
Liepziedu ielā noasfaltēts ceļš.

Birutas telefons nekad netiek 
atslēgts un darbojas režīmā 
24/7, jo var saņemt zvanu nakts 
laikā un būs jāskrien risināt 
problēmu. “Izaicinājumus pēdējā 
laikā dod daba. Mūsu pagasts 
ir plūdu zona pavasara palu 
laikā. Cilvēki zvana, dusmojas, 
kāpēc es nedodu komandu 
Pļaviņu HES atvērt slūžas. Ja 
ikdienas jautājumus dažkārt 
izdodas atrisināt pat bez lieka 
finansējuma, tad pret dabu 
esam bezspēcīgi,” saka Biruta. 
Viņu priecē, ka pagasta ļaudis ir 
ļoti aktīvi, nāk, interesējas. Tikai 
tā izdodas daudzus jautājumus 
atrisināt. “Protams, pārvaldnieks 
nav Dievs. Mēs varam tikai to, 
ko varam, dažreiz darām arī to, 
ko nevaram.

Darbs ir interesants. Taču 
daudzi uzskata, ka mums nav, 

ko darīt, sēžam un dzeram 
kafiju.” 

Diemžēl ne visu iecerēto 
izdodas paveikt, piemēram, 
netika īstenota iecere par 
kultūras nama pārbūvi. “Bija 
būvprojekts, varēja to sadalīt 
daļās un pašlaik nebūtu 
jāmokās. Nācās atjaunot bijušo 
veikala ēku, pielāgot kultūras 
namam. Bet jau šodien esam 
pārliecinājušies, ka līksniešiem 
tā ir maza vieta. Šovasar uz 
teātra izrādi vairāk kā puse 
nevarēja tikt iekšā.” Neizdevās 
arī iecere bijušajā Līksnas skolā 
izveidot pansionātu, lai gan 
interese no investoriem bija, 
taču viņus atbaidījis fakts, ka 
ēka ir pašvaldības un draudzes 
kopīpašums. Biruta sapņo, 
ka varētu kādreiz atjaunot arī 
ceļa malā esošo vēsturisko 
objektu – mācītāja māju, vismaz 
ierīkot piemiņas vietu. “Viss, ko 
sapulcēs iedzīvotāji lūdz, nekur 
nav pazudis, kaut vai Vaikuļānu 
kapličas būvniecība. Visas 
ieceres ir iesniegtas novada 
investīciju plānā.” 

Lai arī Līksnas pagasts nav 
izņēmums iedzīvotāju skaita 
sarukšanā, tomēr Birutu priecē, 
ka ir daudz spēcīgu zemnieku 
saimniecību, kas mantotas no 
paaudzes paaudzē, ka daudzi 
līksnieši atgriežas pagastā, 
būvē mājas, uzsāk savu 
uzņēmējdarbību. “Gribētos, 
lai viņu būtu vēl vairāk. Tukšu 
pamestu māju mums īsti nav, 
visas tiek pārdotas. Pieļauju, ka 
kādreiz Līksna būs Daugavpils 
guļamrajons. Ceru, ka īstenosies 
iecere par industriālā parka 
būvniecību pagastā, būs darba 
vietas. Visam jāiet uz priekšu, 
nevar dzīvot pagātnes atmiņās.”

Ar pateicību sirdī
Biruta Ozoliņa uzskata, ka 

cilvēkam, kas pārņems pagasta 
vadības grožus, ir jāmīl cilvēki, 
savs kolektīvs un pats darbs. 
“Jābūt mazliet zinošam, nemitīgi 
jāmācās un jāpilnveidojas, 
jāiet līdzi laikam, jāiejūtas gan 
jaunieša, gan seniora ādā. 
Jāpaļaujas uz komandu, jo 
viens neko nevarēsi izdarīt. Man 
darbs bija otrā ģimene, mājās 
nācu tikai pārgulēt, diemžēl 
ģimene palika novārtā un to 
nevar atgriezt. Ja tagad būtu 
jāsāk dzīve no sākuma, laikam 
būtu tāpat, jo liktenis tā ir ielicis 
un tam tā ir jābūt.” 

Biruta vienmēr centusies 
katru iedzīvotāju apsveikt 
jubilejā, priecājas par bērniņu 
piedzimšanu katrā ģimenē un 
pārdzīvo par cilvēku aiziešanu 
mūžībā. “Iespējams, sava 
ašā rakstura dēļ esmu kādu 
aizvainojusi. Taču es nekad 
nevienam nesolu to, ko nevaru 
izdarīt. Varbūt cilvēkam to nav 
patīkami dzirdēt, toties godīgi.”

Biruta ir pateicīga ikvienam 
par atbalstu, stipru plecu un 
padomu šajos gados, saviem 
vecākiem, ģimenei un kolēģiem. 
“Īpašs paldies bijušajai 
novada izpilddirektorei Vandai 
Kezikai. Superīga vadītāja, 
vienmēr korekta un saprotoša. 
Iedziļinājās katrā problēmā un 
vienmēr prata ieteikt labāko 
risinājumu. Mēs – pārvaldnieki 
viņu mīļi dēvējām par mūsu 
māmiņu. Lai viņai veselība un 
možs gars! Pateicos pagasta 
iedzīvotājiem - gan jauniešiem, 
gan senioriem, gan pašdarbības 
kolektīviem par sadarbību, 
atbalstu un labiem vārdiem. 
Paldies ikvienam, ar ko ir 

krustojušies mani dzīves un 
darba ceļi.” 

Biruta sapņo, ka beidzot 
varēs rast vairāk laika apciemot 
vecākus, gaidīs ciemos dēlu, 
kurš jau 14 gadus dzīvo 
ārzemēs, kops savu dārzu un 
divas siltumnīcas. “Kaut kā bija 
pierasts, ka mani sagatavotie 
ziemas krājumi pamazām 
pārceļoja uz darbu, kur kopīgi 
degustējām. Kur lai tagad 
lieku?” smejas Biruta, solot, ka 
būs vien pa retam jāapciemo nu 
jau bijušie kolēģi.

Kolēģu ceļa vārdi Birutai 
Ozoliņai

•	 Biruta ir Biruta. Citas tādas 
nav! Par Birutu var teikt visu 
labāko - gudra, izskatīga, 
strādīga, izpalīdzīga, laba 
saimniece... /Elita Poļakova/

•	 Paldies par padomu un 
atbalstu! /Aiga Ķeire/

•	 Mums ir paveicies ar sirsnīgo, 
jauko, labestību izstarojošo 
pārvaldes vadītāju Birutu! 
Mēs Tevi ļoti cienām! /Andris 
Kevišs/

•	 Ar savu darbu Biruta ir 
pierādījusi, cik skaisti un skaļi 
izskan mūsu pagasta vārds 
Augšdaugavas novadā. Tikai 
pateicoties viņas darbam un 
neatlaidībai, ir uzlabota un 
labiekārtota pagasta vide. 
Mēs esam pateicīgi par to 
sirsnību, rūpēm, ko sniedzi 
ikdienā! Ir skaidrs, ka labāku 
pagasta vadītāju pie mums 
novadā neatrast! Mīlam Tevi 
ļoti, ļoti! /Sintija Giptere/

•	 Es jūtos ļoti pateicīga par 
visu, ko man devi – darbu, 
padomu, atbalstu un burvīgu 
kolektīvu. Paldies par Tavu 
dzīves gudrību, laipnību un 
optimismu! Paldies! /Ināra 
Keviša/

•	 Paldies par visu, kas mums 
ir bijis kopīgs! Sadarbība bija 
brīnišķīga! /Anita Ozola/

•	 Paldies Birutai par sapratni 
un atbalstu! /Aldis Rokjāns/

•	 Biruta, paldies par visu - 
atbalstu, sadarbību, padomu, 
pozitīvismu! /Zane Ozola/

•	 Paldies, ka vienmēr 
pamanījāt un novērtējāt 
savus darbiniekus. Mēs jūs 
tik ļoti mīlam un cienām!  
/Elvīra Vorošena/

•	 Paldies māmiņai par visu! Tu 
mums esi zelts! /Jānis Veliks/

•	 Miljons PALDIES labākajai 
priekšniecei pasaulē! Tu 
esi vienreizēja! /Līga Vaidere/

•	 ‘Paldies’ ir mazs vārds, jo 
Tavā vadībā es no Tevis 
esmu iemācījies tik daudz! 
/Aigars Teniss/

•	 Paldies, ka darīji apbrīnojamu, 
novērtējamu darbu mums 
visiem šeit - Līksnas pagasta 
pārvaldē! 
/Andris Kupšāns/

•	 Liels paldies par lieliski 
paveikto darbu! Lai veicas 
jaunajā dzīves posmā! /Juris 
Jonāns/
Birutai Ozoliņai tika 

pasniegts Augšdaugavas 
novada pašvaldības Atzinības 
raksts par ilggadēju, 
godprātīgu darbu un nozīmīgu 
ieguldījumu pašvaldības darba 
pilnveidošanā un Līksnas 
pagasta teritorijas attīstībā.

Teksts, foto: Inese Minova
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■ BIEDRĪBAS

ADĪT, ŠŪT
 UN RADOŠI 
DARBOTIES!

Bebrenes biedrības “Spole” 
rokdarbu kopas “Māra” 
dalībnieces ir tiešām aktīvas un 
radošas dāmas, kopa ir ar bagātu 
vēsturi. “Māra” ir izveidojusies 
2009. gadā, sanākot vairākām 
rokdarbniecēm kopā, rādot 
savas prasmes un mācoties 
vienai no otras. Kopas dibinātāja 
Marija Baltmane teic: “Mēs 
uzreiz izdomājām, ka būsim 
Māras. Mūsu kopā ir divas 
Marijas un par godu Māras 
zemes Karalienei izvēlējāmies 
šādu nosaukumu.” Kopas 
vadītāja Olga Dogžina stāsta: 
“Mēs ļoti paļaujamies uz Dieva 
žēlastību, uz Dieva mīlestību un 
tādā veidā arī strādājam kopā 
un priecājamies pašas par sevi, 
par saviem darbiem, par citiem 
cilvēkiem, kuriem patīk tas, ko 
mēs darām.”

Bebrenes “Māra” savu sezonu 
sāk rudenī, oktobrī vai novembrī, 
kad sanāk kopā, plāno, ko šajā 
gadā varētu paveikt, ko gribētu 
iemācīties. Savukārt sezonas 
noslēgums parasti ir pavasara 
otrajā pusē, kad kopa rīko 
plašāku pasākumu, kurā katrs 
var atnākt un apskatīties, ko 
rokdarbnieces ir paveikušas. 
Jau no paša sākuma dāmas ada 
zeķes, cimdus, savos darbos 
ieada Sēliju, Sēlijas krāsas, 
rakstus, sajūtas. “Māras” ada 
katra savus darbus izstādēm 

un gandrīz katru gadu veido 
kādu kopdarbu. Piemēram, 
2018. gadā, par godu Latvijas 
simtgadei, “Māras” adīja segu 
“100 saulītes Latvijai”, kur 
katras rokdarbnieces mazais 
veikums tika apvienots vienā 
segā. Tā bija šīs kopas dāvana 
Latvijai. 

Kopas dalībnieces ne 
tikai jauki pavada brīvo laiku, 
adot kādu cimdu vai zeķu 
pāri, bet ir arī devušas savu 
artavu Latvijas kultūrvēstures 
mantojuma saglabāšanai. 
“Māras” ir piedalījušās tiešām 
daudz un dažādos pasākumos 
un projektos, bet viens no 
interesantākajiem ir veco cimdu 

atjaunošana. Proti, dāmas ir 
apkopojušas mantojumā esošos 
senču cimdus, kas ir jau bojāti, 
atjaunojušas cimdu rakstus un 
adījušas tādus pašus cimdus 
par jaunu, tādā veidā saglabājot 
unikālos rakstus un krāsu 
salikumus, kas raksturīgi tieši 
mūsu pusē. Lai tas viss tiešām 
paliktu arī nākotnes adītājiem, 
kundzes ir arī uzzīmējušas 
cimdu rakstu shēmas un glabā 
goda vietā.

“Māras” darbi ir apkopoti 
vairākos albumos, kur 
fotoattēlos var redzēt 
rokdarbnieču veikumu, gan 
cimdus, gan zeķes, gan citus 
darbus, tādā veidā saglabājot un 

nododot nākamajām paaudzēm 
savu mantojumu.

Kā saka kopas vadītāja 
Olga: “Kas mēs būtu par 
rokdarbniecēm, ja ar saviem 
darbiem nedalītos? Tāpēc mūsu 
zeķes un cimdi ir dāvāti arī 
īpašiem cilvēkiem Latvijā – gan 
prezidentam Egilam Levitam, 
gan maestro Raimondam 
Paulam, gan Olgai Rajeckai un 
citiem.” “Māras” ir paveikušas 
arī ļoti cienījamu darbu – jau trīs 
reizes līdz Ukrainas aizstāvjiem 
ir nonākuši rokdarbnieču 
darinājumi, palīdzot karavīriem 
sasildīties aukstajā laikā. 
Paldies par labiem un sirdi 
sildošiem darbiem!

Bebrenes “Māras” darbus 
regulāri var apskatīt kādās 
izstādēs gan Bebrenē, gan 
citviet. Pat modes skatē Milānā 
rokdarbnieču adītās zeķes ir 
tikušas apskatei visai pasaulei. 
Šogad Dziesmu un deju svētkos 
Tautas lietišķās mākslas 
izstādē “Mēs” varēja apskatīt 9 
cimdu pārus, ko adījušas mūsu 
rokdarbnieces. Cimdos ieadīta 
Sēlija – raksturīgās krāsas un 
raksti.

Ja varētu šķist, ka “Māras” 
tikai ada un ada, tad tā nav! 
Dāmas apgūst arī jaunas 
prasmes, ir veidojušas brošas, 
lējušas sveces, šuvušas 
paliktņus, uz kuriem var sēdēt 
Bebrenes katoļu baznīcā. Šogad 
arī ir ieguvušas finansējumu 
no Augšdaugavas novada 
pašvaldības, lai iegādātos trīs 
šujmašīnas un overloku, kas 
ļaus dāmām apgūt prasmes un 
priecēt apkārtējos ar jaunām 
izstādēm un radošiem darbiem.

Aktuālajiem jaunumiem kopas 
“Māra” darbībā var sekot vietnē 
Facebook, meklētājā rakstot 
“Bebrenes “Māra””.

***
Biedrības “Spole” rokdarbu 

kopa “Māra” ir izvirzīta 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības konkursa 
“Saimnieks 2023” nominācijai 
“Gada rosīgākā biedrība”.

Teksts, foto: Māra Multiņa

NO PAMESTAS ĒKAS 
LĪDZ 

DVIETES MUIŽAI

Biedrība “Dvietes vīnogas” 
ir izvirzīta Augšdaugavas 
novada pašvaldības konkursa 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada rosīgākā biedrība”. 
Jāsaka, ne par velti! 

Biedrība aktīvi darbojas 
savā pagastā kopš 2014. 
gada. Biedrības priekšsēdētāja 
Vanda Gronska par biedrības 
pirmsākumiem stāsta: “Kad 
tuvojās Latvijas simtgade, mēs 
vēlējāmies Latvijai dāvināt 
kādu dāvanu. Mēs, vietējās 
dvietietes, nospriedām, ko 
gan mēs citu uzdāvināsim, ja 
ne kaut vienu atjaunotu ēku 
Dvietē. Mūsu skolas ēka, kur 
mēs mācījāmies, diemžēl, 40 
gadus stāvēja neizmantota, ar 
aiznaglotiem logiem, izlauztām 
logu rūtīm, durvīm. 2018. gadā 
mēs ar prieku varējām teikt, 
ka mēs savai Dvietei, savai 
Latvijai dāvinām ēku, kurai ir 
salabots jumts, nostiprināti 
pamati, atjaunotas logu rūtis, 
durvis. Protams, ar laiku nāca 
klāt pārējie projekti un mums 
ir izdevies atjaunot Dvietes 
muižas ēku tādu, kādu to 
redzam šodien.”

Biedrības mērķi ir attīstīt 
Dvietes muižas ēku kā tūrisma 
objektu, kā arī veicināt Dvietes 
pagastu kā ģimenēm draudzīgu 
vidi un iesaistīt dvietiešus 

kultūras dzīvē, popularizēt 
vīnogu selekcionāru Paulu 
Sukatnieku, kurš kādreiz ir 
dzīvojis Dvietē. 

Muižas ēkas atjaunošanā 
ir piesaistīts ES Eiropas 
Lauksaimniecības fonda 
lauku attīstībai finansējums, 
ko biedrībai ir izdevies iegūt 
trīs projektos: Dvietes muižas 
ēkas atjaunošanai, kura 
ietvaros tika atjaunota ēkas 
fasāde, jumts un stiprināti 
pamati. Otrais projekts bija 
“Mākslas un radošuma 
darbnīcas “Mansarda 
rosītava” izveide Dvietes 
muižā”, ar kura pal īdzību 
tika atjaunots muižas ēkas 
mansarda stāvs, tajā ir ierīkota 
izstāžu zāle, kas regulāri 
tiek izmantota. Šobrīd aktīvs 
ir trešais projekts “Dvietes 
muižas dārgumu lādē: mežs, 
daba, mednieks, veselība”, 

kura ietvaros muižas ēkā tika 
izveidota tematiskā Zaļā klase, 
kas muižas apmeklētājus 
izgl īto par mežu, dabu, ir 
apskatāmi vietējā mednieku 
kolektīva apbalvojumi un 
trofejas. Pateicoties šim 
projektam, muižas ēkā tagad 
ir pieejamas arī gaišas, jaunas 
sanitārās telpas, kas muižas 
apmeklējumu padara krietni 
patīkamāku un pieejamāku 
visiem cilvēkiem, it īpaši, 
ģimenēm ar bērniem. Biedrības 
dal ībniece Olga teic: “Kas 
kaitēja nedzīvot Dvietes meža 
maliņā! Svarīgi ir izgl ītoties par 
savu bagātību, kas atrodas 
mums l īdzās, tāpēc mums 
radās ideja par Zaļās klases 
izveidi, kas ir veltīta mūsu 
jaunajai paaudzei – bērniem, 
pusaudžiem, jauniešiem.”

Biedrība aktīvi darbojas 
arī Paula Sukatnieka mājās 

“Apsītes”, kur vada ekskursijas, 
stāsta par selekcionāra 
devumu Latvijai: “Viens no 
mūsu galvenajiem mērķiem ir 
popularizēt Paula Sukatnieka 
devumu Latvijai un pasaulei, 
it sevišķi iedzīvotājiem 
no ziemeļu reģioniem, jo, 
pateicoties P.Sukatnieka 
selekcionētajām vīnogām, mēs 
šo dienvidu augli varam audzēt 
arī savos dārzos.”

Pateicoties “Dvietes vīnogu” 
aktīvajai darbībai, tūrisma 
veicināšanai un attīstīšanai 
Dvietes pagastā, kopienu 
sadarbības tīkls “Sēlijas 
salas” ir uzņēmis Dvieti savā 
biedru sarakstā un Dviete ir 
kļuvusi par Sēlijas vīnogu salu. 
Šis atspēriena punkts ir vēl 
vairāk popularizējis Dvietes 
pagastu un veicinājis tūristu 
pieplūdumu Dvietē. 

2022. gadā biedrība “Dvietes 

vīnogas” ieguva sabiedriskā 
labuma organizācijas statusu. 
Ļoti apsveicami! Un ne velti – 
visas atjaunotās un sakoptās 
mājas un teritorijas Dvietē, 
neskaitāmie lielie un mazie 
kultūras pasākumi, kurus rīko 
vai piedalās “Dvietes vīnogas”, 
kā arī, kopš ir izveidots 
Augšdaugavas novads, 
biedrībai plānos ir jaunas 
idejas, lai savienotu abus 
Daugavas krastus. “Dvietes 
vīnogas” tiešām ir viena vareni 
rosīga biedrība mūsu novadā. 

Ar biedrību “Dvietes vīnogas” 
var iepazīties mājaslapā www.
dvietesvinogas.lv kā arī sekot 
l īdzi jaunumiem var biedrības 
Facebook lapā.

Teksts, foto: Māra Multiņa
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BIEDRĪBAS ■

UZŅĒMĒJDARBĪBA   ■

LĪKSNAS DRAUDZES 
BIEDRĪBA 

PALĪDZ SPODRINĀT 
SAVU DIEVNAMU

Līksnas Vissvētās Jēzus 
Sirds Romas katoļu baznīca 
ir viena no Augšdaugavas 
novada arhitektūras pērlēm, kas 
beidzamajos gados ir manāmi 
uzspodrināta. Pērn labiekārtota 
arī baznīcas apkārtne, izveidojot 
Jēzus Sirds 12 apsolījumu dārzu, 
kur ikviens var pakavēties, 
gremdējoties pārdomās. 

Gan dārza izveidē, gan citu 
darbu veikšanā milzīgs nopelns 
ir Līksnas draudzes biedrībai, 
kas meklē iespējas piesaistīt 
dažādu projektu līdzekļus. 

Biedrība izveidota 2012. 
gadā, sekojot bīskapa Jāņa 
Buļa ierosinājumam draudzēm 
dibināt biedrības, lai var 
piesaistīt finansējumu baznīcu 
uzturēšanai. Jau pirmajā gadā 
biedrība iegādājās četrus parka 
soliņus.

Pēc gada tika īstenots Lauku 
atbalsta dienesta projekts 
“Līksnas baznīcas akustikas 
uzlabošana” un saņemts 
finansējums 6132 eiro skandu, 
mikrofonu un sintezatora 
iegādei. 

2015. gadā biedrība uzsāka 
ļoti vērienīgu darbu – baznīcas 
jumta remontu. Tika atbalstīts 
projekts un saņemti 5000 
eiro būvprojekta “Līksnas 
baznīcas jumta konstrukciju 
pastiprināšana un seguma 
nomaiņa” izstrādei, bet jau pēc 
gada tapa arī pats būvprojekts, 
kas paredzēja jumta seguma 

nomaiņu veikt divos posmos - 
baznīcas centrālās jumta daļas 
jumta nomaiņa un apsīdas 
jumta un dekoratīvo elementu 
nomaiņa. 

Biedrības vadītāja Elita 
Skrupska stāsta, ka 2018. 
gadā tika iesniegts pieteikums 
Sakrālā mantojuma programmai 
VKPAI, un tas tika atbalstīts, 
piešķirot maksimāli iespējamo 
summu - 100 000 eiro. Pirmās 
kārtas darbu veikšanai gan bija 
nepieciešami 174 685 eiro, lielu 
atbalstu sniedza Augšdaugavas 
novada pašvaldība, tika vākti 
ziedojumi. Atbalstīts pēc laika 
tika arī projekts jumta nomaiņas 
2. kārtai, piešķirot šiem 
mērķiem 50 000 eiro. Kopumā 
darbi izmaksāja 84 274 eiro, un 
arī šoreiz saņemts atbalsts no 
pašvaldības un iedzīvotājiem. 
Abās kārtās būvdarbus veica 
SIA Defass. 

Biedrības vadītāja 
Elita Skrupska ir patīkami 
pārsteigta par sabiedrības 
iesaisti un atsaucību, kā arī 
pateicas pašvaldībai par lielo 
ieguldījumu: “Kopš Līksnas 
baznīcas uzbūvēšanas, pa 
šiem 110 gadiem ir mainījušās 
vairākas paaudzes, bet šī 
mīlestība pret Dievu un savu 
dievnamu nav zudusi. Nāk 
jaunas paaudzes, varbūt 
skaitliski ne tik lielas, bet vēlme 
saglabāt dievnamu turpinās un 
nepazudīs. Līksniešu atsaucība, 
darboties gribēšana ir tas prieks 
un dzinulis, kas liek darīt un 
rada prieku. Tu saproti, kas 
tas, ko dari, nav vajadzīgs tikai 
biedrībai, bet visai draudzei.” 

2021. gadā prāvestam 
Jānim Kolnam kopā ar biedrību 
radās doma baznīcas 110 gadu 
jubilejai par godu labiekārtot 
baznīcas apkārtni, purvainās 

pļavas vietā ierīkojot simbolisku 
Sirds dārzu. Tika iesniegts 
projekts partnerībai “Kaimiņi”, 
tas tika atbalstīts, ieceres 
īstenošanai saņemts atbalsts arī 
no pašvaldības, bet pērn jaunais 
dārzs svinīgi atklāts.  

Taču ar to biedrības ieceres 
vēl nav galā. Līdzās dievnamam 
atrodas kāda veca ēka, kuras 
vienā galā izvietots veikals. Elita 
Skrupska stāsta, ka šī draudzei 
piederošā ēka kādreiz bija 
apdzīvota, bet nu tā ir fiziski un 
morāli novecojusi, turklāt jumts 
ir ļoti bēdīgā stāvoklī. Draudze 
iecerējusi nomainīt jumtu veikala 
daļā, bet ar laiku sakārtot visu 
ēku, lai nākotnē tajā varētu 
rīkot kādus pasākumus. “Ēkas 
otrajā daļā varētu notikt 
dažādas lietas, esam domājuši 
pat par multifunkcionālu telpu, 
kur varētu būt ekspozīcija par 
baznīcas vēsturi, jo bieži brauc 

svētceļnieki, kuriem es tad 
stāstu, kas un kā te notiek. 
Te varētu būt fotogrāfijas un 
eksponāti. Tepat varētu ierīkot 
telpas bērnu nometnēm, 
guļamtelpu svētceļniekiem un 
nelielu virtuvi,” saka biedrības 
vadītāja. Ēkas jumta daļēju 
nomaiņu šogad atbalstījusi 
arī pašvaldība, piešķirot šiem 
mērķiem 3500 eiro. 

Tālākā nākotnē biedrībai 
ir sapnis sakārtot arī blakus 
dievnamam esošo ēku, kur 
savulaik atradusies Līksnas 
pamatskola. Kopš skolas 
slēgšanas ēka stāv tukša, bet 
biedrības vadītāja domā, ka tajā 
varētu izveidot veco ļaužu māju.

Jāteic, ka biedrība aktīvi 
iesaistās svētceļojumu 
organizēšanā, uzņem 
svētceļniekus un paši dodas 
svētceļojumos, vada un dzied 
baznīcas korī, rīko Alfa kursus, 
Baznīcu nakts pasākumus, 
organizē Pirmās Svētās 
Komūnijas, bērnu nometnes un 
svētkus, organizē talkas. Pašlaik 
biedrībā darbojas sešas vietējās 
sievietes - Sintija Giptere, Liene 
Kapača, Aina Pabērza, Kristīne 
Kucina, Elīza Skrupska un Aiga 
Soma, kurai Elita nolēmusi 
nodot biedrības vadīšanu, ļaujot 
jaunākai paaudzei nākt talkā 
spodrināt dievnamu ar svaigām 
idejām un spēkiem.  

***
Līksnas draudzes biedrība 

šogad izvirzīta Augšdaugavas 
novada pašvaldības konkursa 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada rosīgākā biedrība”. 

Teksts, foto: Inese Minova

“DZĪVIE”
 DZĪVO 

BEBRENES PUSĒ

Jau ir sācies otrais gads, kopš 
serumnīca “Dzīvie” no Rīgas ir 
pārcēlusies uz dzīvi Bebrenes 
pusē. Ciemojoties pie Agneses 
Irbes “Dzeguzītēs”, varēsiet 
izbaudīt lauku mieru, klusumu 
un senatnes pieskārienu, ko 
rada kolosālā māja un Sēlijas 
āres. Serumnīca piedāvā ne 
tikai dabīgo kosmētiku, kas 
ļaus ieskaut sevi ar maigām 
smaržām, bet arī doties ciemos 
un pagatavot savu smaržīgo 
mikstūru. 

Agnese stāsta: “Šeit darbs 
notiek jau vairāk kā gadu. Es 
vispār esmu ventspilniece, 
tad caur Rīgu nonācu Sēlijā. 
Man ļoti patika tieši Sēlija, 
ainaviskums, kalni, lejas. 
Gribējās būt tieši šeit, pieķēros 
šai mājai un neatlaidos. Tas, 
ko es šeit daru – tas viss ir 
roku darbs.” Agnese teic, ka 
agrāk ir strādājusi industriālās 
kosmētikas nozarē, daudz 
ceļojusi pa pasauli uz dažādām 
kosmētikas izstādēm, bet laika 
gaitā tas nogurdina, gribas 
mieru un klusumu, darīt kaut 
ko savām rokām, pavisam 
nesteidzīgi. 

Šobrīd ar “Dzīvajiem” ir 
aptverts Latvijas tirgus, tāpēc 

ir plāns paplašināties arī 
Lietuvas tirgū. Tiek veidota 
jauna mājaslapa lietuviešu 
valodā, tulkoti visi teksti, 
serumu apraksti. Ir doma jau šī 
gada beigās vērt vaļā “Dzīvo” 
lietuviešu versiju.

“Dzeguzītes” ir kolosāla, 
vēsturiska māja, bet, lai veiktu 
kārtīgus mājas renovācijas 
darbus, ar “Dzīvajiem” vien 
nepietiek, tāpēc Agnese 
šoziem ir izveidojusi jaunu 
kosmētikas l īniju, kas paredzēta 
eksportam: “Tomēr man ir 
jādodas atpakaļ uz industriālo 
ražošanu. “Dzīvie” man 
paliks kā sirdsdarbs manām 
Latvijas klientēm, protams, ar 
paplašinājumu Lietuvas tirgū. 
Jaunā l īnija ir izveidota kā 
eksportprece, šī kosmētika 

tiek ražota industriāli - Rīgā. Ar 
šo produktu mēs braucam uz 
izstādēm ārvalstīs, cenšamies 
šo produktu iznest plašumā 
un palielināt pārdošanas 
apjomu. Mēs to pozicionējam 
kā kosmētikas nišas produktu.”

Jaunā zīmola klāstā ir 
22 serumi, bet “Dzīvajiem” 
piedāvājumā ir vairāk kā 25 
dažādi serumi. 

“Dzīvie” serumi ir radīti tieši 
kādas problēmas risināšanai, 
izmantojot ekskluzīvus 
izejmateriālus: “Es nevaru 
uz produkta iepakojuma 
rakstīt, ka tas ir mitrinošs, 
ja nevaru to pierādīt. Mēs 
izmantojam tiešām ekskluzīvas 
sastāvdaļas, kuras iespējams 
saņemt tikai nelielos apjomos, 
pasūtam izejvielas no Vācijas, 

Francijas, daži tiek gatavoti 
tepat Latgalē. Serumos 
nepievienoju neko lieku, 
viss ir dabīgs un sertificēts. 
Īstenībā, lai cilvēka āda 
justos labi, tā ir jāpabaro, 
jāmitrina, bet, ir svarīgs viens 
likums – jo mazāk, jo labāk! 
Tāpēc serumu sastāvdaļās 
neatradīsiet ūdeni, liekus 
konservantus, biezinātājus un 
citas nevajadzīgas vielas.”

Agnese stāsta, ka viņai 
ir plāni saistībā ar mājas 
renovāciju un, iespējams, 
arī tūrisma pakalpojumu 
attīstīšanu “Dzeguzīšu” pusē. 

Pieprasījums pēc tā ir. Uz 
meistarklasēm dodas dāmas 
no visas Latvijas, Agnese 
priecājas, ka daudzi prasa, vai 
šai pusē nav vēl kāds lauku 
īpašums, ko iegādāties, jo 
cilvēkiem patīk mūsu puses 
daba un miers. 

***
Agnese Irbe ir nominēta 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības konkursam 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada mājražotājs”.

Teksts, foto: Māra Multiņa
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■ UZŅĒMĒJDARBĪBA

JAUNĀKĀS 
TEHNOLOĢIJAS 

– MŪSDIENU 
LAUKSAIMNIECĪBAS 

NOZARES IKDIENA

Augšdaugavas novada pusē 
raksturīgi ir ģimenes uzņēmumi 
un saimniecības. Tāda ir arī 
zemnieku saimniecība “Ciemiņi” 
Dvietes pagastā. Tās pamatā ir 
četri brāļi – Ilmārs, Jānis, Andis un 
Andris. Jaunas un mūsdienīgas 
tehnoloģijas, nemitīga attīstība 
ir šīs saimniecības otrais vārds.

Ilmārs Kriškijāns, Z/S 
“Ciemiņi” saimnieks, ar 
lauksaimniecību nodarbojas jau 
16 gadus. Agrāk saimniecība 
specializējās piensaimniecībā, 
dārzeņu audzēšanā un 
tirdzniecībā, kolhoza laikos 
celtajās kūtīs atradās govju 
novietne un dārzeņu pagrabi. 
Šodien saimniecība ir pamatīgi 
mainījusies – pašlaik tajā atrodas 
divas govju novietnes, kurās 
mitinās 140 govis un 150 teles, 
katrā novietnē ir mūsdienīgs 
slaukšanas robots. Z/S “Ciemiņi” 
nodarbojas ar graudkopību un 
kravu pārvadājumiem, kā arī ir 
attīstījusi piensaimniecību, bet 
pie tā neapstājas. 

Ceļš līdz šodienas 
panākumiem nav bijis vienkāršs. 
Pamatīgi ieguldījumi gan 
no saviem līdzekļiem, gan 
kredīti, gan Eiropas fondu 
atbalsts ļāva iegādāties jaunu 
traktortehniku, veikt renovācijas 
darbus vecajās kūtīs, ieviest 

mūsdienīgas tehnoloģijas – 
slaukšanas robotus. Ilmārs 
stāsta par tehnoloģijām: 
“Protams, ka labāks variants 
ir robots! Mūsu fermā pirmais 
darbinieks ienāk septiņos rītā 
un mājās dodas ap četriem vai 
pieciem pēcpusdienā, normāls 
darba laiks cilvēkam, vairs 
neatradīsi nevienu, kurš nāktu 
uz fermu četros rītā. Arī govis 
tiek slauktas visu diennakti, 
cilvēki lieki tās netraucē. Līdz ar 
to ir palielinājies izslauktā piena 
daudzums - šogad jau ceram 
uz 12 tonnām gadā no vienas 
govs.” 

Ilmārs saimniecībā ir atbildīgs 
par visu, kā jau saimniekam 

pienākas. Andis ir savas 
saimniecības agronoms, pārzina 
visu par graudu nozari, izstāstīs, 
uz kura lauka kādi minerālmēsli 
ir jākaisa, iepazīstinās ar 
tehnoloģijām, kas tiek pielietotas 
šajā nozarē. Jānis ir galvenais 
fūru nozarē – dosies tuvākos 
un tālākos braucienos, veiks 
remontu traktoram vai fūrei, ja 
tas ir nepieciešams. Savukārt 
Andris, kā jau vidusskolnieks, 
palīdz darbos, cik vien var, bet 
plāno savu nākotni saistīt arī 
ar lauksaimniecību. Tad jau 
redzēsim, kur dzīves ceļš viņu 
aizvedīs! Pašlaik arī puišu tēvs 
Edgars palīdz darbiem iet uz 
priekšu – viņš ir veterinārārsts 

govju fermā. Puiši neiztiek arī 
bez palīgiem, ir gan strādnieki 
fermā, gan traktortehnikas 
operatori, gan puiši, kas brauc 
ar fūrēm. Jāpiemin, ka visi 
darbinieki ir vietējie - dvietieši. 
Liels atbalsts ir arī Ilmāra 
ģimene – sieva Aija, meita Elza, 
dēli Ernests un Edvards, kā arī 
mamma Iveta. 

Tuvākais projekts, ko Z/S 
“Ciemiņi” vēlas īstenot, ir 
paplašināt lopkopību – Lauku 
atbalsta dienests ir apstiprinājis 
projektu, kurā saimniecība 
tiks papildināta ar 200 govīm. 
Saimnieks plāno izbūvēt vēl 
vienu govju kūti un atsevišķu 
jaunu kūti teļiem, nodrošinot 

labāku dzīvnieku labturības 
līmeni, uzlabojot ventilācijas 
un mikroklimata kvalitāti kūtīs, 
protams, bez robotiem neiztikt. 
Ilmārs stāsta, ka kādreiz arī 
vēlētos paplašināt kravu 
pārvadājumu nozari.

Kā jau zināms, daba ir 
neparedzama, līdz ar to, arī 
lauksaimniecības nozare. 
Šogad Z/S “Ciemiņu” lauki 
applūda palos, bet Ilmārs par 
to nebēdā: “Mēs pārsējām 
kādus 150 hektārus ziemāju, jo 
viss bija zem ūdens. Tas plūdu 
mitrums zemē reizēm kaut ko 
palīdz, reizēm tieši pretēji. Tāds 
nu tas lauksaimniecības bizness 
ir! Mums ir jāpielāgojas, nebūs 
katru gadu viss ideāli. Vienu 
gadu būs grūtāk, citu gadu būs 
labāk!”

Kriškijānu ģimene ir arī liels 
palīgs Dvietes pagastā – ne tikai 
radot darba vietas vietējiem 
iedzīvotājiem, bet arī palīdz 
pagastam ar ceļu labošanu un 
tīrīšanu. Ja visi traktori nebūs 
devušies druvā, palīdzēs arī 
kaimiņam uzart lauku vai izvest 
kādu bluķi no meža.

***
Zemnieku saimniecība 

“Ciemiņi” ir izvirzīta 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības konkursam 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada lauksaimnieks”. 

Teksts, foto: Māra Multiņa

“ZEMEŅU IELEJĀS” 
ROSĪBA 

NEKAD NEBEIDZAS

Līksnas pagasta saimniecībā 
“Zemeņu ielejas” rosās darbīgā 
Kudiņu ģimene, kas jau gadus 
15 nodarbojas ar zemeņu 
audzēšanu. Lai arī zemeņu 
sezona jau sen aiz muguras, 
darba joprojām pilnas rokas. 
Tiklīdz beidzas ogu vākšana, 
sākas ravēšana, stādu 
tirgošana, lauku uzkopšana līdz 
pašām salnām. Bet pavasarī 
uzreiz pēc sniega nokušanas 
gatavo laukus jaunajai sezonai. 

Saimniece Skaidrīte Kudiņa 
atzīst, ka savulaik izvēlējusies 
audzēt zemenes, jo pašai šīs 
ogas ir vismīļākās. “Esmu gan 
raudājusi, gan nagi bija visi no 
ravēšanas atgājuši nost, bet 
vienalga katrs pavasaris nāk, 
kad mēs gaidām tās pirmās 
odziņas, ar tādu prieku. Es 
laikam ne pret ko citu nemainītu. 
Jo tās ir garšīgas, skaistas. Kad 
ir pirmās zemenes, mani tas it 
kā paceļ,” saka Skaidrīte.  

Laikapstākļi zemenēm šogad 
gan nebija īpaši labvēlīgi. 
Zemeņu stādi cieta no pavasara 
salnām, vēlāk uznāca ilgstošs 
sausums, taču katrā situācijā 
saimnieki atrod izeju un cenšas 
saskatīt pozitīvo. Lai arī zemeņu 
raža šovasar bija uz pusi 
mazāka, toties cena uz pusi 
augstāka un ogas saldākas. 

“Bija ļoti garšīgas. 
Nesalīdzināmi garšīgākas nekā 
citus gadus. Ja ir lietus, ogas ir 

skābas, un pircēji jautā, vai nav 
skābas. Šogad tādu jautājumu 
vispār nebija. Prieks, ka ir tik 
saldas un kvalitāte ogām bija ļoti 
laba, tās nepuva, bija sausas.” 

Saimniecība audzē ap 20 
zemeņu šķirnēm, no kurām 
sešas ir favorītes.  Galvenokārt 
ogu noiets ir Daugavpils tirgū, 
pircējiem ir arī iespēja braukt 
uz saimniecību un lasīt pašiem, 
taču pašlasīšanu saimnieki 
šogad piedāvāja maz, jo raža 
nebija tik liela. Par pircēju 
trūkumu nav jāsūdzas, jo 
“Zemeņu ieleju” ogas jau ir 
atpazīstamas ar labajām garšas 
īpašībām un kvalitāti.  

Nākamgad ražojošu zemeņu 
platības sasniegs jau piecus 

hektārus. Ja daba saudzēs, 
saime būs ļoti noslogota, teic 
saimniece. Ogām nobriestot, tās 
tiek lasītas katru dienu, tiklīdz 
sāk aust gaisma un līdz tumsai, 
tāpēc šis laiks ir ļoti saspringts.

Ģimenē visi pienākumi ir 
sadalīti. Skaidrīte ar vīru dara 
visu melno darbu dārzā, mēslo, 
stāda un ravē. Meita Evita, 
kas 6. kursā studē medicīnu, ir 
galvenais menedžeris, kārto visu 
saimniecības dokumentāciju, 
raksta projektus un arī tirgo 
ogas, seko ogu kvalitātei. Palīdz 
arī pārējie trīs bērni. 

Lai attīstītu saimniecību, 
tiek īstenoti projekti, lai var 
iegādāties tehniku un iekārtas 
produkcijas pārstrādei. Ir 

iegādāts traktors, stādāmā 
mašīna, cisu ieklājējs un 
smalcinātājs, pļaujmašīna un 
ravējamā mašīnu. Šī tehnika 
gan nav jauna, bet lietota, 
saimnieki paši pielabo, ja 
ir nepieciešamība. “Esam 
atbildīgi, neko jaunu nepērkam, 
kamēr strādā vecais, tikmēr 
darbojamies ar to. No jaunām 
iekārtām, kas ir zemeņu 
pārstrādei, esam iegādājušies 
saldētavu, ir plāns pārdot 
saldētas ogas. Nopirkām 
džema katlu, kur varētu vārīt 
gan zemeņu, gan aveņu, 
varbūt arī melleņu ievārījumu. 
Un pats lielais un galvenais ir 
sublimēšanas iekārta, kur zemā 
temperatūrā un ar vakuumu 

tiek dabūts ūdens ārā no ogas 
un paliek tādi kraukšķīši. Tur 
plānojam sublimēt visu, kas 
sanāks, galvenais ir iemācīties,” 
stāsta saimnieku meita Evita 
Kokina un aicina nogaršot 
sublimētas zemenes, kas vai 
kūst uz mēles. 

“Zemeņu ielejās” tiek 
audzētas arī avenes un 
krūmmellenes, kas šogad dos 
pirmo ražu. Dārzā aug ķiploki, 
gurķi un pat arbūzi. Saimniecība 
audzē pārdošanai ne tikai ogas, 
bet arī ogu un dārzeņu stādus. 
Zemeņu stādus parasti tirgo 
pavasarī. Skaidrīte stāsta, ka 
šogad stādiem bija mazāks 
pieprasījums: “Varbūt cilvēki 
paši sasēj sev, varbūt līdzekļi 
neļauj iegādāties tik daudz 
kā gribētos. Ja salīdzina ar 
pagājušo gadu, stādiem noiets 
bija mazāks. Bet tāpat tirgojam, 
nu jau ir trīs siltumnīcas.” 

Skaidrīte atrod laiku arī iekopt 
krāšņas puķu dobes un gatavo 
ļoti gardas Pavlovas kūkas, kuru 
rotāšanai noder pašu audzētās 
ogas. Neskatoties uz lielo 
noslogotību, ģimene rod iespēju 
arī atpūsties. “Ja ļoti grib, var 
visu paspēt un izdarīt,” saka 
Skaidrīte. 

***
Šogad saimniecība “Zemeņu 

ielejas” izvirzīta Augšdaugavas 
novada pašvaldības konkursa 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada lauksaimnieks”.

Teksts, foto: Inese Minova
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“DRAVNIEKU” 
SAIMNIEKI 

NENOLAIŽ ROKAS 
PAT VISGRŪTĀKAJOS 

BRĪŽOS
Pirms 23 gadiem Nīcgales 

pagastā savu darbību uzsāka 
zemnieku saimniecība 
“Dravnieki”, kas visus šos gadus 
attīsta piena lopkopību. Spūļu 
ģimene uzsāka saimniekot ar 
piecām slaucamām govīm, bet nu 
viņu ganāmpulkā ir jau pāri 200 
slaucamām gotiņām un gandrīz 
tikpat jaunlopu. Gadā viena 
gotiņa dod vidēji 12 300 kg piena, 
bet zemnieku saimniecības neto 
apgrozījums pērn pārsniedza 1 
miljonu eiro. 

Zemnieku saimniecība ir 
attīstījusies, pateicoties iespējai 
realizēt vairāk nekā 10 projektus, 
ieguldot attīstībā nedaudz vairāk 
kā 2,3 miljonus eiro. 

Saimnieki cenšas ieviest 
mūsdienu tehnoloģijas, 
slaukšanas zāle aprīkota ar 
modernām iekārtām, kas 
ļauj atvieglot ikdienas darbu 
un padara to interesantāku, 
piesaistot darbam fermā arī 
jaunāko paaudzi. 

Saimniece Inguna stāsta, ka 
slaukšanas zāle ir tāds pusrobots, 
kur cilvēkam vien jāpieskata 
iekārtas: “Visiem aparātiem 
ir automātiskā noņemšana, 
cilvēkam aparāts ir tikai jāuzliek. 
Tālāk visa uzskaite man nāk uz 
datoru, kurā es redzu visu par 
katru govi individuāli – gan katrā 
reizē un dienā kopumā izslauktā 
piena daudzumu, kad govs ir 
apsēklota, kad ir ienākusi vai 
izgājusi no ganāmpulka, visa 
informācija man ir datorā. Tas 
ikdienā ļoti atvieglo mums darbu 

un arī darbu vetārstam, jo datorā 
viņš redz, ja kādai govij piena 
daudzums sarucis, tātad ar to 
gotiņu kaut kas nav kārtībā, tad 
iet, skatās un, ja vajadzīgs, sniedz 
gotiņai pirmo palīdzību.” 

Inguna pēc izglītības ir 
zootehniķe, bet vīrs Jānis ir 
inženieris. Jau ilgus gadus 
abi pieturas vienai nozarei, 
apsaimnieko 500 ha zemes, kurā 
tiek audzēta kukurūza un zāle 
lopbarībai. Pienu saimniecība 
pašlaik nodod uzņēmumam 
“Preiļu siers”, kas nodrošina 
daudz maz pieņemamu iepirkuma 
cenu. 

Saimniecībā tiek nodarbināti 
16 strādnieki. Jau gadu 
Dravniekos strādā kāda ģimene 
no Ukrainas, kurai saimnieki 
nodrošinājuši pajumti un darba 
iespējas. Saimniece par viņiem 
teic tikai vislabākos vārdus: “Ļoti 
jauki un atsaucīgi cilvēki. Esmu 
ļoti gandarīta, ka man izdevies 
iegūt labus draugus.” Saimnieks 

Jānis cer, ka šai Ukraiņu ģimenei 
pievienosies vēl kāda ukraiņu 
ģimene: “Šie cilvēki ļoti gaida, 
ka varētu no Ukrainas tikt ārā 
viņu paziņas, kuri labprāt gribētu 
dzīvot un strādāt Latvijā. Viņiem 
ir liela vēlme darboties ar tehniku, 
ar visu ko.”

Spūļu saimes lepnums ir viņu 
trīs bērni. Vecākais dēls Artis, pēc 
izglītības ķīmiķis, izvēlējies dzīvi 
un darbu Rīgā, bet jaunākie bērni 
Lauris un Līga palīdz vecākiem 
saimniekot. Lauris ir agronoms un 
ir izveidojis pats savu saimniecību 
“Bruņas”, audzē rapsi, pupas un 
graudaugus. 

“Lauris strādā tieši augkopībā, 
audzē graudus, palīdz man 
audzēt barību govīm, kukurūzu, 
zālājus. Viņš mums palīdz 
sagatavot lopbarību, pats brauc 
ar traktoru, pļauj, smalcina, ir 
galvenās rokas, kas palīdz visus 
darbus darīt saimniecībā,” stāsta 
Inguna.  

Meita Līga no mazām dienām 

gājusi vecākiem palīgā, jau agrā 
bērnībā iemācījusies darboties 
lopu fermā, pat pieņemt govīm 
dzemdības, bet tagad ir galvenais 
vetārsts saimniecībā. Inguna 
atminas, kā Līga, vēl mācoties 2. 
klasē, reiz sagaidījusi mammu no 
darba, skrienot pretī un saucot, 
ka jau sasaistījusi govij kājas, 
lai to sagatavotu teliņa laišanai 
pasaulē. Inguna nekad neesot 
domājusi, ka meita izrādīs vēlmi 
saimniekot laukos, jo vidusskolā 
interesējusies par žurnālistiku un 
pat iestājusies studēt šo nozari, 
taču jau pēc pāris nedēļām 
nožēlojusi savu izvēli.   

“Viņa gadu nomācījās, izņēma 
dokumentus, iesniedza Jelgavā 
un 2019. gadā veiksmīgi absolvēja 
Latvijas Lauksaimniecības 
universitātes veterināro fakultāti. 
Šodien viņa ir galvenais dakteris 
manā fermā un daudzās citās 
fermās. Strādā vienā komandā 
ar vetārstu Andreju Elksniņu un 
sniedz vetārsta pakalpojumus 

vairākos novados. Tādā ziņā ir 
cerība, ka nākotne būs,” prieku 
par bērnu izvēli palikt laukos pauž 
saimniece. 

Piena lopkopība ir pārcietusi 
dažādas krīzes, arī šis gads nav 
izņēmums un pēc saimnieku 
teiktā ir viens no smagākajiem 
gadiem saimniecības 
pastāvēšanas laikā. Tas saistīts 
gan ar ilgstošo sausumu, kas 
nav ļāvis pietiekamā daudzumā 
sagatavot lopbarību, gan ar 
kritiski zemajām piena iepirkuma 
cenām.  

“Izaicinājums šogad ir sausie 
laikapstākļi un piena cenas, 
kas ir neadekvāti zemas. Reāli 
mēnešus trīs mēs strādājam zem 
pašizmaksas. Un ja jāstrādā vēl 
uz priekšu, tad jādomā, kā to visu 
pārdzīvot. Šodien galvenais ir 
pārdzīvot šo ziemu un sagatavot 
lopbarību, lai mums nebūtu 
jāsamazina ganāmpulks,” saka 
Inguna. Viņa atzīst, ka esot visu 
rūpīgi izvērtējuši un cer, ka ar 
izaudzēto kukurūzu vajadzētu 
pietikt. “Mēģināsim vākt salmus, 
maisīsim kukurūzu ar salmiem, 
un es domāju, ka tādā veidā mēs 
izdzīvosim. Esam tik ilgi cīnījušies 
un tik daudz līdzekļu ieguldījuši 
saimniecības attīstībā, ka 
negribas tā vienkārši pacelt rokas 
un padoties. Nevar būt visu laiku 
slikti, gan jau arī mūsu nozarē 
uzspīdēs saulīte.”

***
Zemnieku saimniecība 

“Dravnieki” šogad izvirzīta 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības konkursa 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada lauksaimnieks”. 

Teksts, foto: Inese Minova

LĪKSNĀ 
STRAUJI ATTĪSTĀS 

JAUNS 
METĀLAPSTRĀDES 

UZŅĒMUMS 

Tikai pirms gada 
Augšdaugavas novada Līksnas 
pagastā izveidots jauns 
uzņēmums SIA WELD PRO, 
bet jau gada laikā tas uzņēmis 
pamatīgus apgriezienus, 
savukārt Līksnas pagastā ir 
sakārtota kāda degradēta vieta.  

Vietējais puisis Gatis 
Vorošens iegādājies 
pussabrukušo bijušās 
katlumājas ēku Līksnas 
ciematā, kur kopā ar kompanjonu 
novadnieku Denisu Galonski 
izveidojis metālapstrādes 
uzņēmumu un radījis vairākas 
darbavietas vietējiem 
iedzīvotājiem. Uzņēmums 
piedāvā metināšanas un 
metālapastrādes pakalpojumus, 
CNC plazmas griešanas 
pakalpojumu, izgatavo pēc 
pasūtījuma dažādas metāla 
konstrukcijas celtniecībai, 
angāru būvniecībai, noliktavām, 
ražošanas iekārtām un telpām. 

Gatis Vorošens stāsta, ka viss 
sācies ar nelieliem metināšanas 
pasūtījumiem, taču pieprasījums 
auga un pasūtījumu kļuva 
arvien vairāk, tāpēc nākamais 
solis bija nopietnākas ražotnes 

veidošana. Ieceres īstenošanai 
izraudzīta vecā katlumāja, kas 
jau ilgu laiku netika izmantota. 
“Ēka jau bruka kopā, uz jumta 
auga koki. Atradām iespēju to 
iegādāties un renovējām, cik 
bija līdzekļu, salabojām jumtu, 
ielikām logus, nosiltinājām ofisa 
daļu,” stāsta jaunais uzņēmējs. 
Darbinieku ērtībām ir ierīkotas 
labierīcības, dušas telpas, 
virtuve un ģērbtuves, teritorijā 
uzstādīta bioloģiskā attīrīšanas 
iekārta. Sakārtota arī apkārtējā 
teritorija.     

“Daugavpilī ir ļoti populāra 
metāla apstrāde un ražošana. 
Mēs arī nolēmām ražot, lai 
palīdzētu lielajiem uzņēmumiem, 
kuri netiek galā ar pasūtījumiem, 
saražot tās detaļas – izgriezt 
ar CNC plazmu, sazāģēt, 
sametināt. Metāla konstrukcijas 
ir nepieciešamas, pieprasījums 
tirgū ir ļoti liels. Apmēram 80% 
produkcijas iet uz eksportu,” 
stāsta uzņēmējs. “Uzsākt ir 
viegli, bet tieši naudas līdzekļi, 
kas ir nepieciešami jaunu 
iekārtu iegādei, ir problēma. 

Tāpēc jāizmanto granti, projekti, 
jāapgūst Eiropas nauda. Viss ir 
iespējams. Un, protams, svarīgi 
ir klienti, jāzina, kam ražosi un 
kam pārdosi, jo saražot jau 
var visu ko, galvenais ir atrast 
noietu.” 

Uzņēmuma attīstībai tiek 
piesaistīts ārvalstu finansējums. 
Šogad īstenots  projekts 
“Metālizstrādājumu ražošanas 
uzņēmuma darbības attīstība”, 
piesaistot EEZ un Norvēģijas 
grantus iekārtu iegādei. “Mēs 
īstenojām divus projektus, Lauku 

atbalsta dienesta projektu CNC 
plazmas griešanas iekārtas 
iegādei un Norvēģijas grantu 
projektu metināšanas un citu 
iekārtu iegādei. Tā kā mums 
daudz kas nebija, lai varētu 
nodrošināt pilnu ciklu, un daudz 
kas bija nomāts, bieži vajadzēja 
vērsties pie citiem uzņēmējiem, 
kas palīdzēja mums kaut kādus 
darbus izdarīt”. Kopumā iekārtās 
ieguldīti ap 100 tūkstoši eiro. 
Uzņēmumam ir izveidota sava 
mājas lapa, tiek dibināti kontakti 
ar klientiem par sadarbības 
līgumu noslēgšanu. Uzņēmumā 
nodarbināti septiņi cilvēki. 
“Izskatās, ka uzņēmums augs, 
darbinieki būs nepieciešami, 
tieši darbinieki, kuri grib strādāt, 
kuri māk un kuri apmācīti,” saka 
Gatis. Uzņēmumam ir arī tālākas 
attīstības plāni, viens no tiem ir 
uzbūvēt blakus vēl vienu boksu, 
kur tiks veikti pulverkrāsošanas 
darbi. Šie pakalpojumi pašlaik 
esot ļoti pieprasīti.

***
Šogad SIA WELD PRO 

izvirzīta pašvaldības rīkotajā 
konkursa “Saimnieks 2023” 
nominācijā “Gada jaunais 
uzņēmums”.

Teksts, foto: Inese Minova
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■ TŪRISMS

■ VESELĪBA

“SKAISTUMA ĀBECE” –
 VIENĪGAIS 

PODOLOĢIJAS 
KABINETS

 ILŪKSTES PUSĒ

Nagu kopšanas studijā 
“Skaistuma ĀBECE” Ilūkstē ir 
iespējams saņemt kvalitatīvus 
estētiskā manikīra un pedikīra, 
kā arī ārstnieciskā pedikīra 
pakalpojumus. Pie Anitas 
pārsvarā griežas cilvēki ar 
kādu problēmu, savukārt, 
kolēģe Evita Lamberga sniegs 
estētiskā manikīra un pedikīra 
pakalpojumus. Anita stāsta: 
“Es pati vairāk nodarbojos 
ar tiem cilvēkiem, kuriem ir 
kaut kādas pēdu problēmas. 
Pirmkārt, tas ir pakalpojums, 
kas apskata, analizē, konstatē, 
ir kā konsultācija cilvēkam. 
Ir jāanalizē, kāds ir ādas 
un nagu stāvoklis, kā tas 
atšķiras no normas, ar kādiem 
iekšējiem un ārējiem faktoriem 
tas ir saistīts. Konstatējot 
problēmu, meklējam risinājumu. 
Visgrūtākais šajā visā ir tas, ka 
cilvēki negrib ticēt, ka lielākā 
problēma ir tieši apavos, kas 

neatbilst pēdu formai, pēdas 
garumam un apjomam.”

Anita Baboriko agrāk bija 
grāmatvede, bet manikīru jau 
no skolas laikiem taisīja pati 
sev un arī draudzenēm: “Bija 
laiks, kad es šausmīgi noguru 
no grāmatvedības, vairs 

negribēju ar to nodarboties. 
Mana sirdslieta visu laiku ir 
bijis manikīrs, tā doma, ka ar to 
varētu pastāvīgi nodarboties, 
visu laiku bija galvā. Kad 
Daugavpilī parādījās viena 
speciāliste, kas manikīru taisīja 
ar aparātu, es tiku pie viņas 

un tad es pavisam iemīlējos 
šajā profesijā. Tā tiešām bija 
iemīlēšanās – es visu laiku 
domāju un meklēju, kur varētu 
mācīties, kā es ar to visu varētu 
nodarboties pati. Bija tā, ka pati 
neticēju sev, bet galu galā es to 
izdarīju!”

Ar LEADER atbalstu 2015. 
gadā Anita realizēja ieceri par 
manikīra un pedikīra kabineta 
atvēršanu. 2022. gadā īstenoja 
vēl vienu projektu – atvēra 
podoloģijas kabinetu, iegādājās 
visas nepieciešamās iekārtas 
pilnvērtīga darba veikšanai. 
Anita šogad absolvēja Latvijas 
Universitātes P. Stradiņa 
medicīnas koledžu, saņemot 
podologa klasifikāciju. 

Šāds podoloģijas kabinets 
ir vienīgais Ilūkstes apkārtnē, 
tāpēc pieprasījums ir ļoti 
liels – rindā jāpiesakās laicīgi, 
vismaz trīs nedēļas pirms 
vēlamās vizītes dienas. Bet, 
ja ir situācija, ka zvana klients 
un saka, ka viņam patiešām 
sāp, Anita neatteiks, pieņems 
cilvēku tajā pašā vai nākamajā 
dienā. 

***
Anita Baboriko ir izvirzīta 

Augšdaugavas novada 
pašvaldības konkursam 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada pakalpojumu sniedzējs”.

Teksts, foto: Māra Multiņa

UZ “MEIJAS NAMU” 
ATGŪT 

IZSĪKUŠO ENERĢIJU

Kalupes pagasta augstākajā 
vietā, kur senāk atradušās 
dzirnavas, pirms daudziem 
gadiem savu saimniecību 
iekopusi Ivdru saime. Viņu mājas 
no ceļa nedaudz aizsedz skaista 
bērzu aleja. Aiz zaļās alejas 
skatam paveras iekopta skaista 
sēta, kur saimnieko Jānis ar 
Initu. 

Darboties ar koku un kaut ko 
meistarot Ivdrām ir asinīs. Pirms 
dažiem gadiem Jānis ar dēlu Arni 
uzsāka guļbūves būvniecību. 
Tolaik vēl neesot īsti domājuši 
par lauku tūrisma attīstību, bet 
nu “Meijas Nams” kļuvis par 
vienu no iecienītākajām atpūtas 
vietām novadā. 

Inita Ivdra atzīst, ka viņu 
kuplajai ģimenei dzīvojamā mājā 
kādā brīdī kļuvis par šauru, jo 
bērni sabrauc ciemos ar savām 
ģimenēm un bērniem. Arī radu 
un draugu uzņemšanai ciemos 
rūmes kļuvis par maz, tāpēc 
nolēmuši būvēt ko līdzīgu 
pirtiņai, kas pamazām pārtapa 
par skaistu atpūtas namu.

Sākumā māju izmantojuši 
pašu ģimenes, draugu un radu 
atpūtai, bet ar laiku radās doma 
piedāvāt atpūtas pakalpojumu 
arī citiem viesiem. Pērn atpūtas 
namā organizēta aktivitāte 
“Mājas kafejnīcu dienas”, kad 
saimnieki uzņēma teju 100 
viesus no tuvākas un tālākas 
apkārtnes, piedāvājot ēdienus 
gan lieliem, gan maziem 
gardēžiem, kā arī nodrošinot 
āra aktivitātes viesiem. Taču šī 
vasara saimniekiem bija pirmā 
darbīgā sezona tūrisma jomā. 

“Meijas Nams” ir labiekārtota 
divstāvu guļbaļķu māja ar trim 
guļamistabām, viesību telpu, 

virtuvi, iekštelpu pirti un āra 
baļļu, kas lieliski piemērota 
gan mazākiem, gan lielākiem 
pasākumiem, gan ģimeniskai 
atpūtai. 

Bērniem ir iespēja kavēt laiku 
rotaļu laukumiņā, satikt poniju 
Ronju, izmantot kvadriciklu 
un elektromobili, jauniešiem 
ir iespēja uzspēlēt volejbolu, 
basketbolu un futbolu. Viesi var 
atveldzēties, peldoties dīķos, 
laivojot un makšķerējot.  Atpūtas 
mājā “Meijas Nams” ikviens 
var justies kā mājās, jo viesu 
rīcībā ir pilnībā aprīkota māja 
ar sadzīves tehniku, virtuves 
piederumiem, iekārtotām 
gultasvietām, pieejams dārza 
grils un ugunskura vieta, kur 
saimnieki var piedāvāt uzcept 
šašliku vai uzvārīt gardu plovu 
uz uguns.  

Inita ir ieguvusi pirtnieces 
sertifikātu un piedāvā viesiem 
izbaudīt dažādus pirts rituālus 

ar pēršanos, attīrīšanos, 
atdzesēšanos, relaksēšanos 
ziedu gultā, gūstot iekšējo 
harmoniju. Atpūtas mājā ir 
iespēja organizēt darbnīcas 
pirts slotu siešanā, skrubīšu un 
kvēpeklīšu veidošanā. 

Inita atzīst, ka esot vēl 
padomā uzbūvēt melno pirtiņu, 

kurai no savām bijušajām mājām 
jau atvedusi baļķus. 

Atpūtas mājas teritorijā viesi 
var doties mierpilnā pastaigā 
pa saimnieku izveidoto parku, 
apskatot vairāk nekā 60 šķirņu 
košumkrūmus un kokus. Pirmos 
kokus – kalnu priedes, vītolu un 
sudrabegli - iestādījuši pirms 

33 gadiem, kad ieradušies šurp 
dzīvot. Savukārt katra puķu 
dobe ir saimnieces veltījums 
kādam īpašam notikumam – abu 
kopdzīves 50 gadu jubilejai, 
bērnu augstskolas absolvēšanai, 
mazbērniem Patrikam, Evanam 
un Jetei.  

Te var sastapt arī gana 
eksotiskus augus. Jānis 
rāda kādu eksotisku krūmu – 
pauloniju, sauktu arī par princešu 
koku vai smaragda koku. Tā ir 
viena no straujāk augošajām 
koku sugām pasaulē, kas dabā 
aug Dienvidamerikā, Āfrikā, 
Dienvideiropā, Ķīnā un Japānā. 
Nosaukums tam dots par godu 
Nīderlandes princesei Annai 
Paulovnai, koks var sasniegt 15–
20 metru augstumu, pārsteidz 
ar milzīgām mīkstām lapām un 
ēdamiem smaržīgiem violetiem 
ziediem. Jānis stāsta, ka šos 
kokus pasaulē audzē vērtīga 
kokmateriāla iegūšanai.

Ivdru mājās izveidots arī 
savdabīgs senlietu krājums, kur 
viesi var aplūkot 20. gadsimta 
darbarīku un mēbeļu kolekcijas. 

Atpūtas mājas tuvumā atrodas 
arī saimnieku māja, saimnieki 
rūpējas par viesu labsajūtu un 
sniedz nepieciešamo atbalstu, 
lai viesiem atpūta “Meijas namā” 
sniegtu pozitīvas emocijas un 
jaukas atmiņas. Brīvdienu māja 
”Meijas Nams” ir ģimenes lolots 
projekts, kurā ir ieguldīts darbs, 
finanses un mīlestība.

***
Atpūtas māja “Meijas Nams” 

šogad izvirzīta Augšdaugavas 
novada pašvaldības konkursa 
“Saimnieks 2023” nominācijā 
“Gada tūrisma pakalpojumu 
sniedzējs”. 

Teksts, foto: Inese Minova
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UZŅĒMĒJDARBĪBA  ■
REIŅU ĢIMENES 
ZAĻIE PIRKSTIŅI

Reiņu ģimenē visiem ir zaļie 
pirkstiņi un patiesa vēlme 
strādāt un attīstīties. To pierāda 
fakts, ka jau piekto gadu viņi 
priecē Ilūkstes iedzīvotājus un 
ciemiņus ar saviem ziediem, ko 
var redzēt gan Ilūkstes ielās, 
gan māju pagalmos. Reiņu 
ģimenei piederošais uzņēmums 
IK ARIŽ-D piedāvā iegādāties 
stādus savai mājai – sākot no 
zaļumiem agrā pavasarī līdz 
pat krizantēmām rudenī. Liekot 
roku uz sirds, var teikt, ka Reiņu 
ģimene ir viena no aktīvākajām 
un darbīgākajām ģimenēm 
Ilūkstē. Neviens netic, ka ir 
iespējams audzēt puķes tik lielā 
apjomā, jo īpaši gandrīz pašā 
Ilūkstes centrā, bet šī ģimene 
pierāda - var gan!

Visa ģimene kopā
IK ARIŽ-D ir ģimenes 

uzņēmums, kurā darbojas 
Andris, Renata, Imants un 
Žaklīna, un tas atspoguļots 
arī nosaukumā. Sākumā viņi 
nodarbojās pārsvarā ar tomātu 
stādu audzēšanu, līdz ģimene 
iegādājās lielo siltumnīcu: 
“Sākumā siltumnīca likās ļoti 
milzīga, domājām, ar ko mēs 
to aizpildīsim. Izdomājām, ka 
varētu iesēt nedaudz puķu 
sēklas, jo tomātiem pārāk 
daudz vietas. Tad arī cilvēki 
sāka interesēties, vai pie mums 
var iegādāties puķu stādus. 
Toreiz klienti visu izpirka, teica, 
ka mums ar to jānodarbojas 
plašāk.” Tā Reiņu ģimene 
nolēma paplašināt savu darbību, 
nopirka vēl vienu siltumnīcu, 
iegādājās puķu sēklas, visu 
nepieciešamo strādāšanai un 
pārdeva arī puķes podos. IK 
ARIŽ-D piedāvājumā ir viss, kas 
nepieciešams cilvēkiem – Renata 
stāsta, ka uzņēmuma mērķis 
ir vienu klientu nodrošināt ar 
visu, kas viņam ir nepieciešams 
dārzā vai siltumnīcā: “Lai 
cilvēks atnāk, nopērk sev 
dārzeņu stādus, ziedu stādus, 
puķes podos, ko var piekārt, 
piemēram, pie mājas fasādes, 
stādus kapiem. Mēs vēlamies 
panākt, lai klientam nav jābrauc 
pa pieciem veikaliem, meklējot 
sev nepieciešamo, bet var visu 
iegādāties vienuviet.”

Reiņu ģimene ne tikai piedāvā 
stādus, bet ar savu saimniecisko 
darbību un uzņēmību ir 
sakārtojusi vienu lielu stūri 
Ilūkstes pilsētā. Agrāk, pirms tika 
izbūvētas siltumnīcas, teritorijā 
atradās neoficiāla vietējā 
izgāztuve. Renata stāsta, ka 
cilvēki meta savus atkritumus, 
auga divmetrīga zāle, visur bija 
saaugušas plūmes: “Tur bija 
viss – matrači, visādi maisi ar 
atkritumiem. Mēs te tīrījām, 
dedzinājām, ar mašīnām vedām 
projām, tiešām ļoti daudz 
darba ieguldījām. Te viss bija 
aizaudzis kā džungļos! Tagad, 
kad cilvēki nāk iekšā, brīnās, cik 
te skaisti, cik daudz vietas te ir, 
ka tomēr ir iespējams izvietot 
lielās siltumnīcas un darboties.” 

Kvalitāte svarīgāka
 par kvantitāti

Uzņēmumam sezona sākas 
jau februārī, kad sākas pirmie 
sēšanas un stādīšanas darbi. 
Pirmie ir zaļumi – sīpolloki, salāti, 
dilles, pētersīļi, pēc tam paprika, 
tomāti, citi stādi un visbeidzot 
puķes. Imants par savu 
produkciju stāsta: “Mēs pērkam 
tikai kvalitatīvas profesionālās 
sēklas. Mēs neejam ar kvantitāti, 
bet ar kvalitāti. Varbūt mūsu 
tomāta stāds līdz ar to būs 
dārgāks nekā tirgū, bet mēs 

būsim pārliecināti, ka klientam 
šis stāds izaugs, dos kārtīgu 
ražu. Mēs sēklas pērkam kā 
priekš sevis – labākās – jo 
zinām, ka rezultātā būs pilns ar 
garšīgiem tomātiem.” 

Darbs visu gadu
IK ARIŽ-D vēlējās panākt, ka 

viņi strādā no februāra līdz pat 
rudens beigām, un tas viņiem 
pavisam nesen ir izdevies. Savu 
trešo siltumnīcu uzņēmums 
ir iegādājies, pateicoties 
Eiropas finansējumam, ko guva 
atbalsta pasākumā “Atbalsts 

uzņēmējdarbības uzsākšanai, 
attīstot mazās lauku 
saimniecības”. Līdz ar to šajā 
sezonā Reiņu ģimene pārdod arī 
krizantēmas un rožu stādus, kas 
ļauj aktīvo sezonu pagarināt līdz 
pat novembrim. Renata stāsta: 
“Ir izdevies piepildīt vienu no 
maniem sapņiem – visu laiku 
šeit ir cilvēku plūsma, pie mums 
visu laiku ir ziedi, ko cilvēki var 
iegādāties ne tikai pavasarī, 
vasarā, bet arī rudenī.”

Reiņu ģimenei nav laika 
sēdēta klēpī saliktām rokām. 
Brīvāki brīži no siltumnīcām 
ir decembrī, janvārī, bet bez 
ziediem neiztikt arī šajā laikā 
– tiek pavadīts ilgs laiks, pētot 
jaunos katalogus, iepazīstoties 
ar jaunākajām modes 
tendencēm ziedu pasaulē. 
Imants stāsta, ka uzņēmums 
katru gadu veic uzlabojumus 
un jauninājumus savā darbībā: 
“Mēs attīstāmies, katru gadu 
būs pieejams jauns sortiments. 
Protams, būs ejošās preces, kas 
cilvēkiem interesē katru gadu, 
bet papildus – jaunās modes 
tendences.” 

Ja kaut kas nav skaidrs – 
zvani!

Renata ir ļoti atsaucīga, viņa 
priecājas par vasarā saņemtajām 
fotogrāfijām no klientiem: 
“Es klientiem vienmēr saku, 
nesakiet paldies, kad pērkat, 
sakiet paldies tad, kad ienāk 
raža! Ļoti patīkami, kad klients 
atsūta fotogrāfijas ar ražu vai 
ziediem, kas ir pilnā plaukumā 
un no sirds saka paldies. Tas 
ir vispatīkamākais šajā darbā.” 
Tāpat viņa teic, ka nevajag 
kautrēties uzdot jautājumus. Ja 
nu gadījumā stādam ir kaut kas 
noticis, neaug tā kā vajag, vai 
kaut kas nav skaidrs saistībā ar 
stādīšanu, mēslošanu, kopšanu, 
vajag piezvanīt un izstāstīt 
savu problēmu. Renata neliegs 
padomu – ieteiks, ko uzlabot, ko 
pamainīt. 

Reiņu ģimenei ir sava pieeja 
darbā ar klientiem – nevajag 
kautrēties, ja Renata sāk uzdot 
jautājumus, viss tikai klientu 
ieguvumam. Ja klients nezina, 
kādus tomātu stādus izvēlēties, 
viņam jautā – vai mājās ir 
bērni, vai tomāti domāti ēšanai 
neapstrādāti vai konservēšanai. 
Kā teic saimniece, katrai 
šķirnei ir savs ēdājs – bērniem 
garšos mazie ķiršu tomātiņi, 
konservēšanai labāk derēs 
viena šķirne, salātiem kāda 
cita. Ir situācijas, kad klients 
sākotnēji nav apmierināts par 
šādu izjautāšanu, bet, nonākot 
līdz gala rezultātam, ir patiesi 
priecīgs, jo šādā veidā ir ticis 
pie piemērotākajām šķirnēm. 
Tāpat ir ar ziedu izvēli – Renata 
pajautās, kādā krāsā ir māja, 
lai varētu atrast pieskaņotus 
ziedus, kas iederēsies klienta 
pagalmā. 

Uzņēmēji neatsakās arī 
palīdzēt klientiem – ir bijušas 
situācijas, kad cilvēks atved 
podus, izvēlas stādus un 
Renata vai Imants visu sastāda. 
Tāpat viņi palīdzēs izvēlēties 
skaistākās kompozīcijas 
lielajiem puķu podiem vai 

dobēm: “Mēs saliekam, kā 
aptuveni varētu izskatīties 
kompozīcija, ir klienti, kas pat 
nofotografē un mājās iestāda 
tieši tāpat, kā mēs salikām.”

Klienti no malu malām
Uzņēmuma piedāvāto 

produkciju iegādājas ne tikai 
vietējie iedzīvotāji, bet arī 
ciemiņi – šogad ir bijuši klienti 
arī no Rīgas. Renata uzsver, ka ir 
ļoti patīkami, ka klienti brauc no 
mūsu novada, no Daugavas otra 
krasta – no Višķiem, Kalupes: 
“Ir tādi, kuri brauc un saka – nu 
labi, es no jums nopirkšu, jo man 
ieteica. Pēc divām dienām viņi 
brauc vēlreiz, pērk krietni vairāk 
un atved arī savus draugus, 
radus, kaimiņus. Ļoti patīkami!”

IK ARIŽ-D sadarbojas ar 
Ilūkstes pilsētas administrāciju 
– apzaļumo Ilūkstes pilsētu. 
Uzņēmuma ziedi izdaiļo arī 
tuvākos pagastu centrus. 
Ziedošajā puķu grozā netrūkst 
arī pa kādai asai usnei – 
pārsteidzoša ir Ilūkstes 
iedzīvotāju rīcība – regulāri 
pilsētvidē tiek izpostīti vai 
aplauzti zari puķēm puķupodos, 
ko ir veidojusi Renata: “Man ļoti 
sāp sirds, ka cilvēki vienkārši 
lauž zarus manām puķēm. Tas 
ir ļoti liels darbs, ko mēs esam 
ieguldījuši, lai Ilūkste būtu 
skaista, bet cilvēki atļaujas 
regulāri to izpostīt. Es pati sēju, 
stādīju, mēsloju, naktīs cēlos, 
lai kurinātu siltumnīcas, veidoju 
kompozīcijas. Tas ir milzīgs 
manas ģimenes darbs un laiks, 
kas tiek ieguldīts, bet regulāri 
tiek izpostīts. Ilūkste ir mana 
uzņēmuma seja, tāpēc jo īpaši 
sāpīgi ir skatīties, ko cilvēki 
ir darījuši.” Neskatoties uz šo 
patiesi dīvaino cilvēku rīcību, 
Renata ir ļoti priecīga, ka viņai 
ir iespēja padarīt savu pilsētu 
skaistāku. 

Tikai uz priekšu!
Ja Ilūkstes centrā jau ir 

trīs lielās siltumnīcas, kāpēc 
gan neuzbūvēt vēl ceturto? 
Reiņu ģimenei ir jauns plāns, 
kā paplašināt savu darbību. 
Šovasar cilvēki vēlējas zināt, vai 
pie viņiem var iegādāties rozes 
un citas ziemcietes. Ņemot vērā 
lielo pieprasījumu, uzņēmēji ir 
nolēmuši, ka būvēs vēl vienu 
siltumnīcu, kur dzīvos jauni 
iemītnieki – ziemcietes.

Runājot par uzņēmuma 
attīstību, Reiņu ģimene 
domā par reklāmu – tuvākajā 
laikā Imants plāno izveidot 
uzņēmuma Facebook lapu, 
kur varēs iepazīties ar visiem 
jaunumiem un pieejamo 
sortimentu. Tiek plānos arī 
atrast pastāvīgu sadarbības 
partneri, kuram piegādāt savus 
audzētos stādus. Neskatoties 
uz lielo darba apjomu, Reiņu 
ģimene cenšas maksimāli daudz 
piedalīties tirdziņos tuvākajā 
apkārtnē. Gaidīsim jaunumus no 
IK ARIŽ-D!

Apskatīt IK ARIŽ-D 
piedāvājumu var Ilūkstē, 
Raiņa ielā 38. Tālrunis saziņai: 
26222062 (Renata).

Teksts: Māra Multiņa
Foto: M.Multiņa, Imanta Reiņa 

fotoarhīvi
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GARŠĪGĀKĀ 
NEDĒĻAS NOGALE 

ŠAJĀ SEZONĀ

9.–10. septembrī notika 
“Mājas kafejnīcu dienas 2023” 
Sēlijas salās, kas visā Sēlijā 
tūrisma objektos vai lauku 
mājās atvēra 28 improvizētas 
kafejnīcas. Septiņas no tām 
durvis vēra Ilūkstes pusē. Gardi 
ēdieni, muzikāli un interaktīvi 
priekšnesumi, aktivitātes 
bērniem priecēja kafejnīcu 
viesus, kuri bija ieradušies no 
tuvākām un tālākām vietām 
Latvijā.

Bebrenē šī diena bija īpaša, 
jo “Mājas kafejnīcu dienu” 
ietvaros tika atklāta arī jauna 
izstāde Bebrenes dzirnavās. 
Pašlaik tur var apskatīt latviešu 
mākslinieces Kristīnes Lipkovas 
un ukraiņu mākslinieces Elenas 
Paslavskas tekstilizstādi “Vel 
Velies Vēl+ies…”. Kristīne 
Lipkova stāsta par izstādi: 
“Darbi ir īpaši, jo ir veidoti no 
100% eko materiāliem, no vilnas, 
kašmira, zīda, no vilnas un zīda 
savienojuma. Sievietes, kas 
nāca uz mūsu meistarklasēm, 
viņas, pieskaroties vilnai, 
ūdenim, ziepjūdenim un veļot, 
mākslas darbos atstāja savu 
ikdienu un ieskatījās sevī. Šī 
izstāde ir emocionāla – mēs ar 
Elenu esam tur atstājušas savas 
emocijas, savus pārdzīvojumus, 
priecīgos brīžus.”

Turpinājumā Bebreni 
pieskandināja līksmas 
aktivitātes – zirgu priekšnesumi, 
hobby horsings, kurā bērni 
varēja izmēģināt skriešanu pāri 
šķēršļiem ar rotaļu zirgu, bet 
dienas noslēgumā pasākuma 
apmeklētājus ar muzikālu 
priekšnesumu priecēja Arnis 
Slobožaņins. Savukārt svētdien 
Bebrenes iedzīvotāji varēja 

piedalīties un apskatīt, kas īsti 
ir mākslas akcija “Kaķošanās”, 
kas pie Bebrenes dzirnavām 
notiek jau otro gadu.

Bebrenē darbojās divas 
kafejnīcas – “Dzirnas” un 
“Grāfienes stāsts”, kas “Mājas 
kafejnīcu dienu” apmeklētājus 
cienāja ar gardiem ēdieniem. Pie 
saimniecēm varēja nogaršot gan 
kartupeļu pankūkas, gan rudens 
zupu, ceptus ābolus ar pildījumu 
un citus saldos ēdienus. 

Arī Dviete laipni sagaidīja 
ciemiņus kafejnīcā “Ošlejas”. 
“Divas vīnogas” un “Dvietes 
īstais lauku saldējums” bija 
sarūpējuši apmeklētājiem 
gardus, septembra sākumam 
atbilstošus ēdienus. Kas gan var 
būt vēl labāks par gaileņu zupu 
un sātīgiem briežu riekstiem 
sēņu mērcē? Un, atbilstoši 
sezonai, pie kafijas varēja 
nobaudīt Dvietes īstā lauku 
saldējuma jaunumu – lavandu 
saldējumu un sēnīšcepumus, ko 
Dace un Viktorija cītīgi gatavoja 
viesiem. Kā īstā restorānā, 
kamēr apmeklētāji baudīja 
ēdienu pie galdiņiem, uzstājās 
Andris Baltacis ar monoizrādi 
“Muzikants ir cilvēks”. 
Mākslinieks iepazīstināja 
skatītājus ar muzikantu 

uz ugunskura gatavotu plovu 
un zupas, iegādāties gardumus 
no vietējiem mājražotājiem. 
Apmeklētāji varēja piedalīties 
sportiskās aktivitātēs, kā 
arī izdejoties grupas MAYO 
pavadībā. Savukārt kafejnīcas 
“Pie Vecā Stendera” saimnieki 
cienāja ar Bukstiņbiezputru 
un Duraciņu, un, protams, 
apmeklējums nebūtu izdevies, 
ja galdā netiktu celta gardā 
Prišuma tēja, kādu var baudīt 
tikai pie Vecā Stendera. 

Subatē Mājas kafejnīcu dienu 
apmeklētāji varēja pagaršot 
Sēļu zupu, dažādas uzkodas, 
saldumus, pēc gardumu 
baudīšanas varēja apmeklēt 
Subates luterāņu baznīcu, kā 
arī apskatīt gleznaino Subates 
pilsētas apkārtni.

Ilūkstē ciemos aicināja 
kafejnīca “Mikado Ilūkste”, 
piedāvājot izklaides bērniem, 
gardus un daudzveidīgus 
ēdienus, arī mājās gatavotus 
zefīrus un citus našķus.

Paldies visām Mājas 
kafejnīcām par iesaistīšanos 
šajā avantūrā un mūsu novada 
popularizēšanu! Lai radoši un 
gardi arī turpmāk!

Teksts, foto: Māra Multiņa

piedzīvojumiem kāzās un 
citos notikumos, protams, arī 
mazliet uzdziedāja visiem mīļas 
melodijas. 

Arī citviet Ilūkstes pusē bija 
iespējams jauki pavadīt nedēļas 
nogali un gardi paēst. Kafejnīcā 
“Šēderē pie upes” varēja baudīt 

NAUJENES 
AKORDEONISTU 

ORĶESTRIS 
PĀRSTEIDZA 

KLAUSĪTĀJUS
 POLIJĀ

No 7. līdz 9. septembrim 
Polijas pilsētā Košalinā (Koszalin) 
notika 21. Starptautiskais 
ansambļu akordeona mūzikas 
festivāls, kurā piedalījās 
vairāk nekā 80 akordeonisti no 
Polijas, Latvijas un Ukrainas. 
Latviju Festivālā pārstāvēja 
Naujenes Mūzikas un mākslas 
skolas akordeonistu orķestris 
Tatjanas Jukumas vadībā, kā arī 
Daugavpils duets “Divi vienā” - 
Marija un Jurijs Piskunovi. 

Pirmo reizi festivāls notika 
2000. gada septembrī, 
tā aizsācējs un galvenais 
organizators ir Košalinas 
akordeonu orķestra “AKORD” 
dibinātājs un mākslinieciskais 
vadītājs Arturs Zajkovskis. 
Katru gadu kādā no septembra 
nedēļas nogalēm Košalina uz 
dažām dienām kļūst ne tikai 
par Polijas, bet arī Eiropas 
akordeona galvaspilsētu. Šeit 
pulcējas izcilākie akordeonisti 
un profesori no visa kontinenta, 

kā arī amatieru un profesionālie 
kolektīvi. Festivālu katru gadu 
organizē Košalinas kultūras 
centrs, bet koncerti šogad 
noritēja Košalinas Filharmonijas 
ēkā, visus koncertus skatītāji 
varēja apmeklēt bez maksas. 
Arturs Zajkovskis sauc Košalinu 
par “akordeonu pilsētu”, kur 
darbojas vienīgais amatieru 
akordeonu orķestris Polijā un 
vairākas mazākas grupas, 
kas iegūst balvas lielākajos 
konkursos un festivālos visā 
pasaulē. Festivāla kolektīvu 

vadošais un pamatinstruments 
ir akordeons, kas tiek 
prezentēts dažādos mūzikas 
žanros: izklaidē, džezā, klasikā 
u.c. A. Zajkovskis uzskata, ka 
festivāls šajos gados jau kļuvis 
atpazīstams Eiropā, amatieru 
kolektīviem ir ļoti reta iespēja 
piedalīties meistarklasēs, 
ko vada izcilākie akordeona 
profesori. Lielisks piedzīvojums 
visiem festivāla dalībniekiem ir 
arī spēlēšana lielajā akordeonu 
kopīgajā orķestrī gala koncertā.

Šogad festivālā piedalījās 
Košalinas akordeonu orķestris 
«AKORD», grupa «Tetrico 
AKORD», Košalinas akordeonu 
kvintets, Stargard akordeonu 
trio,  Ščecinas akordeonistu 
orķestris, akordeonu trio «Nowa 
Sól», kamerakordeonu orķestris 
«Arti Sentemo» no Podļaskas 
Radžinas, Naujenes akordeonu 
orķestris un duets, kā arī 
ansambļi un solisti no Ukrainas 
pilsētas  Krivijrihas mākslas 
skolām un koledžām.

Pandēmijas dēļ pāris gadus 
festivāls nenotika, bet šogad 
tradīcija tika atjaunota. Arī 
Naujenes akordeonistiem tas bija 
pirmais ārvalstu brauciens pēc 
ilgstoša pārtraukuma. Jāteic, 
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ka Naujenes akordeonistu 
orķestris bija skaitliski kuplākais 
kolektīvs festivālā, turklāt tajā 
tiek spēlēts ne tikai akordeons, 
bet arī citi mūzikas instrumenti, 
radot patiesi iespaidīgu 
skanējumu. Arī paši dalībnieki 
ir pārstāvēti dažādās vecuma 
grupās – gan mūzikas un 
mākslas audzēkņi no 10 gadu 
vecuma, gan absolventi un 
pasniedzēji. Kolektīva vadītāja 
Tatjana Jukuma uzsver, ka šādi 
braucieni ir ļoti nepieciešami, jo 
tie saliedē kolektīvu, ļauj vienam 
otru labāk iepazīt, kā arī motivē 
jauniešus piedalīties orķestrī, jo 
tādejādi var ne tikai pilnveidot 
savu muzikālo pieredzi, bet arī 
iepazīt pasauli. Dažu jauniešu 
apņēmība patiesi pārsteidz, 
piemēram Varvara Parfjonova 
devās braucienā kopā ar savu 
jaunāko brāli Zaharu. Abi dzīvo 
un mācās Silenē, bet akordeona 
spēli apgūst Naujenes Mūzikas 
un mākslas skolā, kurp pāris 
reizes nedēļā mēro patālo ceļu 

no dzimtā ciemata. Jāpiebilst, 
ka Varvara nopietni nodarbojas 
arī ar paukošanas sportu un 
šopavasar kļuva par Latvijas 
čempioni savā vecuma grupā 
U15.   

Orķestrī piedalās arī 
akordeona spēles pedagogi 
no Daugavpils Marija un Jurijs 
Piskunovi, kas izveidojuši savu 
duetu un gūst panākumus 
starptautiska mēroga 
konkursos. Šogad viņi kļuva 
par itāļu akordeonu fabrikas 
Armando Bugari pārstāvjiem 
Latvijā.

Festivāla noslēguma lielajā 
koncertā novada akordeonu 
orķestris skatītājus pārsteidza 
ar savu sniegumu, izpildot 10 
skaņdarbus, kā arī iesaistoties 
kopīgajā orķestrī, ar kuru kopā 
tika atskaņoti trīs pasaulslaveni 
skaņdarbi. 

Festivālā bija iespēja 
iepazīties arī ar viesiem no 
Ukrainas, kas Polijā ieradās 16 
cilvēku sastāvā, lai sevi parādītu, 

gūtu pieredzi un kaut uz brīdi 
izbrauktu no kara pārņemtās 
dzimtenes. Kolektīva vadītāja 
Olga Kulakeviča pastāstīja, 
ka izbraukt uz festivālu Polijā 
pašlaik nemaz nav tik viegli, jo 
jānokārto virkne dokumentu, 
jāiziet dažnedažādas pārbaudes 
un jāsaņem atļaujas. Ar grūtībām 
izdodas atrast pārvadātāju, jo 
vīriešus līdz 60 gadiem no valsts 
nelaiž. Pats brauciens gulstas 
uz bērnu vecāku un pedagogu 
pleciem, vienai ģimenei tas 
izmaksā ap 300 dolāriem, 
tikpat liela ir Olgas kā mūzikas 
skolas direktores vietnieces 
mēneša alga. Taču vecāki 
gatavi apmaksāt ceļu, lai bērni 
vismaz dažas naktis var gulēt 
mierīgi, netrūkstoties no rakešu 
sprādzieniem un trauksmes 
sirēnām, kas jau gandrīz divus 
gadus skan pastāvīgi. Nav 
jāskrien uz bumbu patversmi, 
kur ikdienā bieži notiek mūzikas 
stundas. Krivijrihas pilsētā ir 
16 mūzikas un mākslas skolas, 

uz festivālu devās jaunieši no 
trim dažādām skolām, visu 
vasaru viņi apguvuši repertuāru. 
Jāpiebilst, ka tieši dienā, kad 
ukraiņi sniedza koncertu, uz 
Krivijrihas pilsētu, kur nenotiek 
aktīva karadarbība, atlidoja 
kārtējā Krievijas raidītā raķete, 
nogalinot un sakropļojot 
cilvēkus. Olga atzīst, ka ziņa, 
protams, satrieca, taču viņi 
cenšas dzīvot tālāk un cer, 
ka karš drīz beigsies. Mūsu 
novada orķestra dalībniekiem 
Olga dāvāja savas mūzikas 
un mākslas skolas audzēkņu 
darinātus suvenīrus par piemiņu 
no šīs tikšanās. 

Festivāla laikā kolektīvu 
vadītāji tikās ar Košalinas 
pilsētas vicemēru Pšemislavu 
Kžižanovski. Tikšanās laikā tika 
runāts par dažādām izglītības 
jomas aktualitātēm un turpmāko 
sadarbību. Naujenes Mūzikas 
un mākslas skolas direktors 
Ruslans Margevičs pateicās 
par laipno uzņemšanu, jo 

naktsmītnes un ēdināšanu 
nodrošināja vietējā pašvaldība. 

Katru dienu kolektīvu 
mēģinājumi notika Košalinas 
Mūzikas un mākslas skolas 
telpās. Skolas direktore Anna 
Zalucka tikās ar delegāciju 
pārstāvjiem, lai dalītos pieredzē 
ar izglītību saistītos jautājumos, 
uzzinātu par citu valstu pieredzi.  

Lai arī brīvu brīžu bija maz, 
jo notika gan mēģinājumi, gan 
koncerti, tomēr mūsu novada 
orķestrim, kas festivāla laikā 
mitinājās kūrortpilsētiņā 
Mielno, bija iespēja kaut 
nedaudz izbaudīt Baltijas jūras 
valdzinājumu, kas īpašu prieku 
sagādāja pašiem mazākajiem 
orķestra dalībniekiem.   

Naujenes Mūzikas un 
mākslas skolas akordeonistu 
orķestra brauciens uz Poliju 
notika ar Augšdaugavas novada 
pašvaldības finansiālu atbalstu. 

Teksts, foto: Inese Minova

BIEDRĪBA
“SPOLE” BEBRENĒ 

AICINA 
APGŪT ŠŪŠANAS 

IEMAŅAS
Jau ilgus gadus Bebrenē 

darbojas biedrība “Spole”, kas 
pulcina kopā vietējās novada 
rokdarbnieces, lai kopīgi apgūtu 
jaunas prasmes un radītu 
kaut ko interesantu. Biedrības 
dal ībnieces izveidojušas savu 
rokdarbu pulciņu “Māra”, kur 
sākotnēji nopietni pievērsās 
adīšanai. Vietējo sievu adītie 
cimdi ir devušies uz modes 
skati Milānā, zeķes un cimdi 
dāvāti Raimonda Paulam viņa 
jubilejā, bet šovasar rakstainie 
Sēlijas cimdi piedalījās Tautas 
lietišķās mākslas izstādē 
“Mēs” Rīgā.  

No septembra biedrība 
uzsākusi arī šūšanas 
nodarbības, kurām visu 
nepieciešamo aprīkojumu 
iegādājās, pateicoties 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības finansiālam 
atbalstam. Tas ir biedrības 
pirmais īstenotais projekts. Par 
pašvaldības piešķirtajiem 908 
eiro iegādātas trīs šujmašīnas 
un malu apstrādes šujmašīna 
jeb overloks, kā arī diegi 
šūšanai un gludeklis.

Biedrības “Spole” vadītāja 
Olga Dogžina stāsta, ka 
iepriekš biedrības dal ībnieces 
vairāk pievērsās adīšanai, 
lai gan veikti arī mazi darbi 
ar šujmašīnu. Radās doma 
šūšanai pievērsties nopietnāk 
un apgūt prasmes, kas 
noderētu ikdienā katrā ģimenē, 
piemēram, pāršūt lietotu 
apģērbu, izmantot spilvenu 
vai maisiņu izgatavošanai, kas 
noderēs dāvanām vai ikdienas 
vajadzībām.  

Nodarbības notiek 
katru otrdienu, rīta pusē 
rokdarbnieces pievēršas 

adīšanai, bet pēcpusdienā 
sākas šūšanas nodarbība. 
Ik reizi nodarbības apmeklē 
vismaz 12 rokdarbnieces, ik 
pa laikam pievienojas vēl kāds 
dal ībnieks.

“Tā kā prasmes mums ir ļoti 
dažādas, tas principā ir tāds 
apmācības cikls, kurā mēs 
sākam ar mazām lietiņām. 
Katrai šuvējai jābūt savam 
adatu spilventiņam, tāpēc 
pirmais šuvums mums bija šis 
adatu spilventiņš,” stāsta Olga 
Dogžina. 

Nodarbībās dal ībnieces 
mācās piegriezt, sadiegt, 
apstrādāt audumu, nošūt 
un  gludināt. Nodarbības 
vada pati biedrības vadītāja 
Olga Dogžina, kura 37 gadus 
nostrādājusi par mājturības 
skolotāju. Taču pati visus 
rokdarbus aizguvusi no savas 
mammas. “Mamma prata visus 
rokdarbus, es no viņas mācījos. 
Mājās bija šujmašīna, stelles, 
adāmmašīna, tāpēc viss 
nācis kā izziņas process no 
mammas. Pati esmu strādājusi 
par skolotāju, tas laikam sēž 
manī iekšā. Es nevaru viena 
pati sēdēt un darboties. Laikam 
man ir nolemts dal īties ar to, 
ko es zinu un protu, tāpēc mēs 
te arī esam.” 

Marta Vanaga darbojas 
biedrībā jau gadu un atzīst, 
ka pa šo laiku ir ļoti daudz 
ieguvusi, pirmām kārtām 
jaunas paziņas. Visu dzīvi viņa 
nostrādājusi par sākumskolas 
skolotāju, bet tagad var veltīt 
laiku sev.  

“Tagad esmu sevi palaidusi 
pensijā, man ir brīvs laiks. 
Es apgūstu daudz ko jaunu. 
Es piedalos deju kopā 
“Rudzupuķes”, apmeklēju mūsu 
mākslas pulciņu “Varavīksne”, 
tur pērn daudz ko interesantu 
mācījāmies. Šis ir priekš sevis. 
Pa šo gadu ne tikai satiku 
cilvēkus, bet arī iemācījos 

mazbērniem, ne tikai 
ikdienišķas zeķītes, bet arī 
kaut kas interesants. 

Zigrīda Radzoba tikai nupat 
pievienojusies Bebrenes 
rokdarbnieču pulciņam un jau 
pirmajā nodarbībā iemācījusies 
veikli darboties ar overloku. 
Dzīves laikā viņa guvusi 
pieredzi apavu izgatavošanā, 
strādājot kādreizējā apavu 
fabrikā “1.maijs” Subatē, bet 
šūšanas pamatus apguvusi 
kursos.  

“Uz overloka neesmu 
šuvusi. Parasta šujmašīna man 
mājās ir, es šuju spilvendrānas. 
Dažreiz, ja gribas, no kleitas 
pārveidoju svārkus. Agrāk 
šuvu gan brunčus, kad gribējās 
uz balli, kamēr mamma neredz, 
gan blūzes, kursos iemācījos 
piegriezt. Man ļoti patīk 
overloks, tas ir kas jauns, 
dūrieni citi. Te var uztaisīt gan 
salvetes, gan spilvendrānas, 
visu ko. Ļoti laba mašīna. Es arī 
tādu gribētu mājās, noteikti. Tā 
ir pirmā diena, bet rezultāti jau 
redzami. Uz priekšu varbūt būs 
labāk un labāk.” 

Jau pirmajās nodarbībās 
dal ībnieces ir iemācījušās 
darboties ar šujmašīnām, 
izgatavojušas gan adatu 
spilventiņus, gan arī skaistus 
dāvanu maisiņus, kur iesaiņot 
kaltētas tējiņas. Nodarbību 
laikā plānots darināt ne 
tikai praktiskas lietas pašu 
vajadzībām, bet arī izstādēm, 
novada tirdziņiem un Sēlijas 
popularizēšanai Latvijas 
mērogā.  

Atgādinām, ka ik gadu l īdz 1. 
aprīlim biedrības, nodibinājumi 
un reliģiskās organizācijas 
var pieteikties pašvaldības 
finansējumam un īstenot savas 
ieceres. 

Teksts, foto: Inese Minova
daudz jauna. Protams, man 
ir bērni, es adīt jau pratu. 
Visu ikdienai nepieciešamo 
es adīju, bet tagad iemācos 
kaut ko vairāk, sarežģītāku, 

un man tas patīk. Es izmantoju 
iespējas, ko dod Bebrene,” 
saka Marta Vanaga un prāto, ka 
nav aiz kalniem Ziemassvētki, 
kad būs vajadzīgas dāvanas 
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■  CEĻI

■  LABKLĀJĪBAS MINISTRIJAS INFORMĀCIJA

Iespēja cilvēkiem ar invaliditāti 
uzlabot piekļūstamību savā dzīvesvietā

Ja Tev ir kustību traucējumi

Lai ikdienā pārvietotos, esi spiests izmantot 
kādu tehnisko palīglīdzekli un

Esi vecumā no 18 līdz 63 gadiem (ieskaitot) un 
Tev ir noteikta I vai II invaliditātes grupa vai 
esi jaunietis ar invaliditāti vecumā 
no 15 – 17 gadiem (ieskaitot)

Uzlabojumi, kas ļaus Tev    brīvi pārvietoties telpās 
vai    izkļūt uz ielas bez citu palīdzības

Tavai dzīvesvietai vajadzīgi 
pielāgojumi

Varam Tev palīdzēt kļūt 
patstāvīgākam

Piemēram,    mācies,    strādā vai    esi brīvprātīgais, 
   nodarbojies ar paralimpisko sportu,    esi darba 
meklējumos,    apmeklē dienas aprūpes centru vai 
specializētās darbnīcas,    saņem “atelpas brīža” 
pakalpojumu vai    aktīvi darbojies NVO

Tava dzīvesvieta tev ir droša un 
stabila vērtība

Piesakies.      noskaidrosim vajadzības,     
    veiksim un apmaksāsim Tavam mājoklim 
nepieciešamos piekļūstamības uzlabojumus

Uzzini vairāk:

Augšdaugavas novada Sociālais dienests

vija.sibirceva@augsdaugavasnovads.lv

65422292

Rīgas iela 2, Daugavpils

Labprāt dodies ārā un 
iesaisties sabiedriskajā dzīvē

www.augsdaugavasnovads.lv

1.

2.

1.

2.

3.

Tavas mājas ir Tavs vai Tava radinieka īpašums, 
vai Tev ir noslēgts īres līgums uz vismaz 
5 gadiem

Neesi veicis nelegālu pārbūvi un ēka 
nav avārijas stāvoklī

Par Tavu dzīvesvietu nav iekrājušies parādi

ZEMNIEKI 
TIEK AICINĀTI 

SAUDZĒT CEĻUS

Laikā, kad notiek zemes 
apstrādes darbi, kā arī citos 
gadījumos, Augšdaugavas 
novada zemnieki tiek aicināti 
ievērot ceļu aizsardzības 
noteikumus.

Kas notiek?
Ignorējot ceļa zemes 

nodalījuma joslu, zemnieki 
mēdz uzart grāvjus pie ceļiem, 
kas noved pie ceļu stāvokļa 
būtiskas pasliktināšanās, jo 
šādā gadījumā ceļa nomalēs 
sāk krāties mitrums.

Tāpat atgādinām, ka, 
traktortehnikai izbraucot 
uz ceļa, riepas jānotīra no 
dažāda veida netīrumiem – 
zemes, māla, mēsliem, u.c. To 
neizdarot, no lauka pārnestais 
uzkrājas un sablīvējas uz 
ceļa, padarot to bīstamu cita 
veida transporta kustībai. Pa 
pašvaldības pagastu ceļiem 
pārvietojas arī skolēnu autobusi, 
un netīrais ceļš būtiski apdraud 

to pārvadājumus, jo ceļš paliek 
slidens.
Kāpēc nedrīkst bojāt autoceļu 

konstrukcijas?
- Tiek traucēta ūdens 

atvade, kā rezultātā tiek 
veicināta zemes klātnes 
kūkumošanās, rodas 
neprognozējami izskalojumi, 
iesēdumi (smilšu vannas), 
ceļu malas noslīdējumi;

- Samazinās vai pilnībā pazūd 
ceļa nestspēja, pavasaros 
un rudeņos ceļi nav 
izmantojami;

- Tiek bojātas meliorācijas 
sistēmas;

- Neatvadītiem nokrišņiem 
sasalstot, palielinās 
slīdamība;

- Tiek bojāti satiksmes 
organizācijas līdzekļi, tiek 
uznesti dubļi no lauka, kā arī 
pēc mēslošanas – kūtsmēsli;

- Tiek sabojātas dažādas 
ceļu zemes nodalījuma 
joslā iebūvētās 
i n že n i e r ko m u n i k ā c i j a s 
(sakaru un elektrības kabeļi, 

balsti, sadales kārbas vai 
akas).

Kā uzlabot situāciju?
- Zemnieki tiek aicināti ievērot 

ceļa zemes nodalījuma 
joslu;

- Izbraucot uz ceļa, jānotīra 
riepas;

- Ilgstošas ceļa izmantošanas 
gadījumā, kad paredzēta 
lielgabarīta smagās tehnikas 
braukšana, zemnieki var 
vērsties pagasta pārvaldē 
transporta kustības 
jautājumu saskaņošanai;

- Izbraucot vai iebraucot 
laukā, aicinām zemniekus 

izmantot tikai tam speciāli 
izveidotās nobrauktuves, 
nevis ceļa nomales.

Vai ir paredzēts sods?
Par pārkāpumiem ir 

paredzēts sods, ko par šā 
likuma 82. pantā minētajiem 
administratīvajiem pārkāpumiem 
līdz administratīvā pārkāpuma 
lietas izskatīšanai veic Valsts 
policija. Administratīvā 
pārkāpuma lietu izskata 
pašvaldības administratīvā 
komisija.

Ceļu satiksmes likuma 82. 
pantā ir noteikts, ka:

-  Bojājot ceļu vai ceļu 
kompleksā ietilpstošās 

būves, kā arī iznīcinot, 
piegružojot, piesārņojot, 
aizsprostojot, uzarot 
ceļu nodalījuma joslu, 
bojājot ceļu satiksmes 
organizācijas tehniskos 
līdzekļus, var tikt piemērots 
sods, fiziskajai personai 
no 14 līdz 70 naudas soda 
vienībām, juridiskai – no 
140 līdz 500 naudas soda 
vienībām (1 naudas soda 
vienība = 5 eiro).

Apkopoja: Dainis Bitiņš
Ilustrācijas: Latvijas valsts 

ceļi

dzīves kvalitāti un cilvēktiesību 
ievērošanu. Atveseļošanas un noturības 
mehānisma plāna finansējuma ietvaros 
pašvaldībai ir piešķirts finansējums 
viena mājokļa vides pieejamības 
nodrošināšanai cilvēkam ar invaliditāti. 
Programma nosaka arī noteiktus 
kritērijus un prasības, kādas ir jāizpilda 
gan pašvaldībai, gan iedzīvotājam ar 
invaliditāti. 

Ja Jūs esat deklarēts Augšdaugavas 
novada pašvaldības teritorijā,  
dzīvojat mājokl ī, kurš nav pielāgots 
vides pieejamības prasībām, lūdzu, 
sazinieties ar infografikā norādīto 
Augšdaugavas novada pašvaldības 
Sociālā dienesta kontaktpersonu. 
Ja jūs atbildīsiet visiem programmā 
noteiktajiem kritērijiem, būs 
nepieciešams aizpildīt pieteikuma 
anketu l īdz š.g. 31. oktobrim.

Informāciju sagatavoja:
Augšdaugavas novada pašvaldības 

Sociālais dienests
Tālr. 65422292

 “Augšdaugavas novada pašvaldība 
gatavojas  piedalīties  Atveseļošanas 
un noturības mehānisma plāna 
3.1.2.r. “Sociālo un nodarbinātības 
pakalpojumu pieejamība minimālo 
ienākumu reformas atbalstam” 3.1.2.1.i. 
investīciju “Publisko pakalpojumu 
un nodarbinātības pieejamības 
veicināšanas pasākumi cilvēkiem 
ar funkcionāliem traucējumiem” 
otrās kārtas “Atbalsta pasākumi 
cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu 
vides pieejamības nodrošināšanai” 
finansējuma piesaistei. Finansējuma 
mērķis ir nodrošināt atbalstu mājokļu 
pielāgošanai pilngadīgām personām 
l īdz 63 gadu vecumam ar 1. vai 2. 
invaliditātes grupu, kurām ir kustību 
traucējumi, bērniem ar invaliditāti 
no 15 l īdz 17 gadu vecumam, kuriem 
ir kustību traucējumi, kā arī uzlabot 
nodarbinātības iespējas un pieejamību 
pakalpojumiem, tādējādi sekmējot 

ATBALSTA PASĀKUMI 
CILVĒKIEM 

AR INVALIDITĀTI
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  KULTŪRA ■
KULTŪRAS PASĀKUMI AUGŠDAUGAVAS NOVADĀ OKTOBRĪ

AUGŠDAUGAVAS NOVADA KULTŪRAS CENTRS “VĀRPA”
19.10. plkst. 19.30 vai 20.00 Augšdaugavas novada Kultūras centrā “Vārpa” Danču 
vakars kopā ar folkloras kopu “Dyrbyni”
25.10. plkst. 18.00 Augšdaugavas novada Kultūras centrā “Vārpa” Režisores Ilzes 
Kungas-Melgailes spēlfilma “Mana Brīvība” – patiesos notikumos balstīts stāsts par 
Atmodas laika spilgto personību Itu Kozakeviču

BEBRENES PAGASTS
ceturtdienās no plkst. 18.00-21.00 Bebrenes Kultūras namā Galda spēļu vakari
07.10. plkst. 11.00-13.00 Bebrenes dzirnavu laukumā ‘’Lielīšanās un 
Andelēšanās’’ Tirgošanās ar rudens labumiem, lielāko un neparastāko rudens velšu 
konkurss.
28.10. plkst. 21.00 Bebrenes Kultūras namā ‘’Masku Balle’’ Deju vakars, kura 
dalībnieki tērpušies maskās
31.10. plkst. 17.00 Bebrenes teritorijā Orientēšanās tumsā ‘’Spociņš - Jociņš’’

BIĶERNIEKU PAGASTS
04.10. plkst. 12.00-15.00 Medumu Pirmā pasaules kara muzejā Starptautiskajai 
senioru dienai veltīta ekskursija uz Pirmā pasaules kara muzeju.
13.10. plkst. 15.00 Biķernieku Kultūras namā Radošā darbnīca bērniem un 
jauniešiem. Ziedu un kompozīciju veidošana no kļavu lapām.
18.10. plkst. 13.00 Biķernieku Kultūras namā Kartupeļu diena. Kartupeļu ēdienu 
recepšu apmaiņa un ēdienu degustācija, konkursi, spēles, mīklas par kartupeļiem.

DEMENES PAGASTS
06.10. plkst. 09.00–14.00 Vecsalienas muiža Izbraukuma pasākums Demenes 
pagasta senioriem Vecsalienas muižā. Programmā: Ekskursija pa Vecsalienas 
muižu. Pikniks ar sadziedāšanos un atmiņu stāstiem.

DVIETES PAGASTS
07.10. plkst. 13.00 Dvietes Kultūras namā Senioru dienai veltīts pasākums “Ar 
smaidu rudenī”

DUBNAS PAGASTS
05.10. plkst. 14.00 Dubnas Kultūras namā Senioru pēcpusdiena

ILŪKSTE
21.10. plkst. 12.00 Ilūkstes Kultūras un mākslas centrā Skandināvijas valstīs  
populārais cirks – teātris “Finlandis - Soliaris”. Teātrī spēlē augstas klases 
mākslinieki no Somijas, Dānijas un Lietuvas. Cena 8 euro. Bērniem līdz trīs gadu 
vecumam izrāde ir bez maksas. Biļetes varēs iegādāties stundu pirms izrādes.

LAUCESAS PAGASTS
23.10. plkst. 14.00 Laucesas pagasta bibliotēkā Online maketēšanas nodarbība 
bērniem kopā ar Alekseju Pozdņakovu “Mana sapņu māja”.

LĪKSNAS PAGASTS
01.10. plkst. 10.30 Līksnas Vissvētās Jēzus Sirds Romas katoļu baznīcā Labdarības 
koncertu maratons “Pieturvieta - ērģeles”. Kora “Jersika” koncerts “Domas un 
sapņi dziesmā”
08.10. plkst. 10.30 Līksnas Vissvētās Jēzus Sirds Romas katoļu baznīcā Labdarības 
koncertu maratons “Pieturvieta - ērģeles”. Artura Neverovska koncerts “Viva 
Barocco”. Koncertmeistare Beata Fioņina.
15.10. plkst. 10.30 Līksnas Vissvētās Jēzus Sirds Romas katoļu baznīcā Labdarības 
koncertu maratons “Pieturvieta - ērģeles”. Rēzeknes novada vokālā ansambļa 
“Skonai” koncerts “Tovs mīrs”. Mākslinieciskā vadītāja Guntra Kuzmina-Jukna. 
22.10. plkst. 10.30 Līksnas Vissvētās Jēzus Sirds Romas katoļu baznīcā Labdarības 
koncertu maratons “Pieturvieta - ērģeles”. 
29.10. plkst. 10.30 Līksnas Vissvētās Jēzus Sirds Romas katoļu baznīcā Labdarības 
koncertu maratons “Pieturvieta - ērģeles”. 

MAĻINOVAS PAGASTS
06.10. plkst. 13.00 Maļinovas Saieta namā Pasākums pagasta senioriem un 
cilvēkiem ar īpašām vajadzībām “Pie tējas tases”.

MEDUMU PAGASTS 
05.10. Medumu Tautas namā Senioru dienas  pasākums. 

Programmā:
plkst. 15.00 ekskursija uz Pirmā Pasaules kara muzeju.
plkst. 16.00 Tikšanās pie tējas galda, ievārījumu konkurss, mūzika.

NAUJENES PAGASTS
12.10. plkst. 17.30 Naujenes bibliotēkā Tikšanās ar pediatri Ilzi Kucinu. Saruna, 
ieteikumi un atbildes uz vecāku jautājumiem. “Bet mēs jau gatavi aukstajai 
sezonai!”
19.10. plkst. 17.00 Naujenes bibliotēkā Kroņu veidošanas radošā darbnīca 
pieaugušajiem. Vada Kristīne Kuņicka.
19.10. plkst. 10.00 Naujenes bibliotēkā Medijpratības nodarbība #3 “Ričijs Rū un 
internets” Naujenes PII „Rūķītis” audzēkņiem
23.10. plkst. 14.00 Naujenes bibliotēkā Online maketēšanas nodarbība bērniem 
kopā ar Alekseju Pozdņakovu “Mana sapņu māja”.
27.10. plkst. 19.00 Naujenes Kultūras centrā Rudens balle

NĪCGALES PAGASTS
10.10. plkst. 11.00 Nīcgales Tautas namā Atpūtas pēcpusdiena senioriem un 
cilvēkiem ar īpašām vajadzībām  pie tējas tases “Atkal rudenī”
27.10. plkst. 16.00 Nīcgales pagasta tautas bibliotēkā Helovīna radošā darbnīca 
bērniem un jauniešiem “Spokainais Helovīns”

PILSKALNES PAGASTS
19.10. plkst. 17.00 Atpūtas mājā “Dubezers” Meistarklase ar šefpavāru Ēriku 
Aleksejevu.
28.10. plkst. 11.00 Pilskalnes pagasta ēkā Radošā darbnīca bērniem “Veco grāmatu 
pārvērtības”

SUBATES PILSĒTA UN PRODES PAGASTS
11.10. plkst. 18.00 Subates Kultūras namā “Atslēgas vārds” Pārdomu, radošuma un 
iesaistes prāta vētra.
27.10. plkst. 19.00 Subates Kultūras namā, Subates skolas ēkā Vakara sarunas ar 
Ievu Johansoni un Sarmīti Buholci.

SALIENAS PAGASTS
03.10. plkst. 13.00 Vecsalienas muižas parka Meža dienas (izzinoša nodarbība, 
parka sakopšana, zupas gatavošana, aktivitātes svaigā gaisā)
12.10. plkst. 14.00 Salienas Kultūras namā Atpūtas pēcpusdiena senioriem un 
cilvēkiem ar īpašām vajadzībām (koncerts, radošās aktivitātes, konkursi,dejas)

SVENTES PAGASTS
08.10. plkst. 17.00 Sventes Tautas namā Pieredzes stāsts par Araratu jeb pastaiga 
virs mākoņiem!
19.10. plkst. 14.00 Sventes Tautas namā Atpūtas pēcpusdiena senioriem “Pretī 
rudenim”

TABORES PAGASTS
22.10. plkst. 11.00 Tabores Sabiedriskajā centrā Intelektuālā spēle (kluba 
dalībniekiem)

VABOLES PAGASTS
10.10. plkst. 15.00 Vaboles Kultūras namā Pasākums senioriem un cilvēkiem ar 
īpašām vajadzībām “Mūsu mežā…”

MŪZIKAS UN MĀKSLAS SKOLAS
19.10. plkst. 11.00 Ilūkstes Mūzikas un mākslas skolā I Starptautiskais (VII) Sēlijas, 
Latgales un  Aukštaitijas vēsturisko zemju mazpilsētu un lauku mūzikas un mākslas 
skolu vokālās un vizuālās mākslas konkurss  “Skani,  tēvu zeme!” mūzikas daļa. 
Konkursa norise un Ilonas Bageles meistarklase pedagogiem. Pasākums notiek 
sadarbībā ar Augšdaugavas novadu un KKF - “Sēlijas kultūras programma” 2023 
atbalstu.
24.10. plkst. 11.00 Ilūkstes Kultūras un mākslas centrā I Starptautiskais (VII) Sēlijas, 
Latgales un  Aukštaitijas vēsturisko zemju mazpilsētu un lauku mūzikas un mākslas 
skolu vokālās un vizuālās mākslas konkurss  “Skani,  tēvu zeme!” mākslas sadaļa. 
Laureātu apbalvošana, Baibas Vaivares meistarklase - radošās darbnīcas konkursa 
laureātiem un pedagogiem. Pasākums notiek sadarbībā ar Augšdaugavas novadu 
un KKF - “Sēlijas kultūras programma” 2023 atbalstu.
05.10. plkst.  Naujenes Mūzikas un mākslas skolā Skolotāju dienai veltīts koncerts

IZSTĀDES
Līdz gada beigām plkst. 09.00-17.00 Skrindu dzimtas muzejā Novadnieces Anitas 
Jasinskas mākslas darbu izstāde.
Visu gadu plkst. 09.00-17.00 Skrindu dzimtas muzejā Mākslinieka  J.Svenča 
ekspozīcija - izstāde (grafikas darbi, linogriezumi, klišejas, dzīvojamās istabas 
mēbeles)
Visu gadu plkst. 09.00-17.00 Skrindu dzimtas muzejā Cilvēku dzīvesstāsti 
fotogrāfijās, fotomākslinieks St. Grohoļskis
No 23.10. līdz gada beigām no plkst. 09.00 - 17.00 Skrindu dzimtas muzejā 
Grāmatu izstāde ‘’Gaismas ceļš ir drukots words’’ (K.Skrinda, 1910)
No 01.10.-31.10. darba laikā sabiedriskajā centrā “Laucesa” Maļinovas pagasta 
bibliotēkas rušniku kolekcijas izstāde “Izšūtie dvieļi”
No 10.10. - 25.10. plkst. 11.00.-17.00 Maļinovas Saieta namā Izstāde “Rudens 
noskaņās”. (Rudens ražas kompozīcijas). 
No 09.10. - 20.10. no plkst. 09.00-17.00 Vaboles Kultūras namā Izstāde “Mana 
dārza āboli-rudens krāsu mirdzumā” (izstādē skatāmi vairāk nekā 15 šķirņu āboli no 
z/s “Kļavas” ābeļdārza)
No 02.10. - 31.10. plkst. 09.00-17.00 Kalupes pagasta pārvaldes ēkā Kalupieša 
Antona Salieša radošo darbu izstāde: ”Latvju rakstu zīmes un krāsu ritmi”
Katru dienu iepriekš piesakoties Bebrenes Dzirnavās Kristīnes Lipkovas un Elenas 
Paslavskas tekstilizstāde ‘’Vel Velies Vēl+ies…’’
No 20.09. - 21.10. darba laikā Dvietes pagasta bibliotēkā Aijas Upītes fotoizstāde 
“Goba cauri gadalaikiem”
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  ■ IZSOLES  ATKRITUMI ■

Izsakām līdzjūtību
mūžībā aizgājušo tuviniekiem!

Mūžībā aizgājuši  no 17.08.2023.

Augšdaugavas novada 
pašvaldība pārdod mutiskā 
izsolē ar augšupejošu soli 
pašvaldības nekustamos 
īpašumus:

- 2023. gada  11. oktobrī 
plkst. 0900 zemes vienību 
(starpgabalu) ar kadastra 
apzīmējumu 4494 004 0054 
2.14 ha platībā, uz kuras atrodas 
mežs 2.02 ha platībā (pēc 
zemes lietošanas eksplikācijas), 
kura ietilpst nekustamā īpašumā 
ar kadastra numuru 4494 
004 0054 un atrodas Vaboles 
pagastā, Augšdaugavas 
novadā.

Objekta sākotnējā cena – 
EUR 20 700.

- 2023. gada 11. oktobrī plkst. 
0930 dzīvokļa īpašumu Nr.10, 
Ezeru iela 7, Kalupe, Kalupes 
pagasts, Augšdaugavas 
novads, ar kadastra numuru 
4462 900 0087 un dzīvokļa 
īpašumā ietilpstošā kopīpašuma 
592/11872 domājamās daļas 
no daudzdzīvokļu dzīvojamās 
mājas ar kadastra apzīmējumu 
4462 003 0489 001 un zemes 
ar kadastra apzīmējumiem 4462 
003 0489 un 4462 003 0500.

Objekta sākotnējā cena – 
EUR 2330.

- 2023. gada 11. oktobrī 
plkst. 1000 dzīvokļa īpašumu 
Nr.1, “Dzīvojamā māja 3 525.km” 
Līksnas pagasts, Augšdaugavas 
novads, ar kadastra numuru 
4468 900 0099 un dzīvokļa 
īpašumā ietilpstošā kopīpašuma 
5570/64430 domājamās daļas 
no daudzdzīvokļu dzīvojamās 
mājas ar kadastra apzīmējumu 
4468 007 0145 001, būves ar 
kadastra apzīmējumu 4468 007 
0145 002 un zemes ar kadastra 
apzīmējumu 4468 007 0145.

Objekta sākotnējā cena – 
EUR 1830.

- 2023. gada 11. oktobrī plkst. 
1030 dzīvokļa īpašumu Nr.1, 
“Dūmsēta”, Stropi, Naujenes 
pagasts, Augšdaugavas 
novads, ar kadastra numuru 
4474 900 1908 un dzīvokļa 
īpašumā ietilpstošā kopīpašuma 
1006/2097 domājamās daļas 
no daudzdzīvokļu dzīvojamās 
mājas ar kadastra apzīmējumu 
4474 005 0278 001 un zemes ar 
kadastra apzīmējumu 4474 005 
0278.

Objekta sākotnējā cena – 
EUR 3030.

- 2023. gada 11. oktobrī 
plkst. 1100 zemes vienību 
(starpgabalu) ar kadastra 
apzīmējumu 4488 009 0376 
1.94 ha platībā, kura ietilpst 
nekustamā īpašumā ar kadastra 
numuru 4488 009 0376, un 
atrodas Sventes pagastā, 
Augšdaugavas novadā.

Objekta sākotnējā cena – 
EUR 2650.

Izsoles notiks Augšdaugavas 
novada pašvaldības centrālās 
administrācijas, sēžu zālē, Rīgas 
ielā 2, Daugavpilī.

Samaksa par objektiem 
veicama saskaņā ar izsoles 
noteikumiem.

Ar izsoles noteikumiem 
var iepazīties un saņemt 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības centrālās 
administrācijā, Rīgas ielā 
2, Daugavpilī, 12. kabinetā 
vai elektroniski pašvaldības 
tīmekļvietnē.

Reģistrēties izsolei var, 
iepriekš pierakstoties pa mob.
tel. 29412676, Augšdaugavas 
novada pašvaldības centrālās 
administrācijas 12.kabinetā 
(darbadienās no plkst. 8.00 līdz 
15.30), iesniedzot iesniegumu 
un izsoles noteikumos 
norādītos dokumentus vai ar 
drošu elektronisko parakstu 
parakstītu iesniegumu un 
izsoles noteikumos norādītos 
dokumentus sūtot uz e-pastu: 
 izsoles@augsdaugavasnovads.
lv, no paziņojuma publicēšanas 
līdz 2023.gada 6.oktobrim 
plkst.15.00, iepriekš samaksājot 
nodrošinājumu 10% no izsoles 
sākumcenas un reģistrācijas 
maksu EUR 20.00.

Reģistrācijas maksa 
jāiemaksā Augšdaugavas 
novada pašvaldības centrālās 
administrācijas (reģ.
Nr.90009117568) norēķinu kontā 
LV37TREL9807280440200, 
Valsts kases kods: TRELLV22. 

Nodrošinājums jāiemaksā 
Augšdaugavas novada 
pašvaldības centrālās 
administrācijas (reģ.
Nr.90009117568) norēķinu kontā 
LV56TREL980257505700B, 
Valsts kases kods: TRELLV22.

Nekustamos īpašumus var 
apskatīt darbdienās, iepriekš 
saskaņojot apskates laiku pa 
mob.tel. 29412676. 

Bebrenes pagasts
Pēteris Skredeļs (18.11.1944. - 31.08.2023.)

Demenes pagasts
Gaļina Garkāja (15.06.1963. - 16.09.2023.)

Staņislava Kokina (05.11.1932. - 22.08.2023.)

Dubnas pagasts
Valentīns Petrovs (03.05.1973. - 10.09.2023.)

Ilūkste
Jāzeps Daņiļevičs (18.03.1933. - 10.09.2023.)

Marija Lapa (02.04.1929. - 13.09.2023.)
Jāzeps Matusevičs (06.05.1935. - 08.09.2023.)
Anatolijs Rjabkovs (19.02.1947. - 08.09.2023.)

Monika Šaraja (27.05.1938. - 14.09.2023.)
Veronika Vanaģele (07.04.1930. - 27.08.2023.)

Kalkūnes pagasts
Apolenija Visovska (18.05.1928. - 29.08.2023.)

Kalupes pagasts
Viktorija Skrinda (09.06.1940. - 03.09.2023.)

Laucesas pagasts
Astifijs Devjatko (17.04.1952. - 01.09.2023.)

Jefrosinija Vasiļjeva (01.10.1935. - 14.09.2023.)

Līksnas pagasts
Ivans Lazučonoks (05.04.1943. - 19.09.2023.)

Naujenes pagasts
Nataļja Bolotska (17.04.1975. - 13.09.2023.)
Ļubova Cimotiša (10.07.1960. - 31.08.2023.)
Jevgeņijs Čirkins (20.01.1958. - 20.09.2023.)
Vitālijs Eltermans (13.06.1970. - 17.08.2023.)

Jurijs Selskijs (29.12.1952. - 09.09.2023.)

Prodes pagasts
Aivars Puķāns (28.12.1959. - 07.09.2023.)

Skrudalienas pagasts
Grigorijs Šušerts (17.11.1940. - 12.09.2023.)

Subate
Mefodijs Mihailovs (26.06.1937. - 10.09.2023.)

Sventes pagasts
Romualds Krauklis (16.03.1977. - 08.09.2023.)
Vjačeslavs Leibčs (31.08.1979. - 15.09.2023.)

Šēderes pagasts
Marta Matvejeva (13.07.1945. - 29.08.2023.)

Vecsalienas pagasts 
Nikolajs Ivanovs (06.12.1963. - 14.08.2023.)
Vitalijs Žilinskis (04.07.1970. - 08.09.2023.) 

 ZEMNIEKI
 BEZ MAKSAS 

VAR ATBRĪVOTIES 
NO PLASTMASAS 

IEPAKOJUMA

Veicinot, lai pēc 
iespējas vairāk plastmasas 
iepakojuma nonāktu 
pārstrādē, Baltijā 
lielākās vides resursu 
apsaimniekošanas un 
pārstrādes uzņēmumu 
grupas AS “Eco Baltia” 
vides apsaimniekošanas 
uzņēmums SIA “Eco 
Baltia vide” zemnieku 
saimniecībām nodrošina 
vairākas iespējas bez 
maksas atbrīvoties no 
lauku darbos uzkrātajiem 
plastmasas izstrādājumiem 
– plēvēm, lielmaisiem jeb 
BigBag, kanniņām u.c. 
Uzņēmums nodrošina to 
savākšanu no saimniecību 
adresēm visā Latvijā, kā arī 
pieņem kādā no atkritumu 
šķirošanas laukumiem un 
filiālēm. 

Zemnieku saimniecības 
l a u k s a i m n i e c ī b a s 
iepakojumu var bez maksas 
nodot kādā no SIA “Eco 
Baltia vide” atkritumu 
šķirošanas laukumiem 
un filiālēm (Daugavpil ī, 
Dunduru ielā 13A, tālr.: 
26028042).

Ja nav iespējas uzkrāto 
iepakojumu nogādāt 
uz norādītajām vietām, 
SIA “Eco Baltia vide” 
iepakojuma apjomam virs 
10m3 nodrošina bezmaksas 
savākšanu arī klātienē no 
zemnieku saimniecībām 
visā Latvijā.

Tāpat uzņēmums aicina 
– gadījumā, ja vienā adresē 
noteiktais apjoms netiek 
uzkrāts, vienoties ar 
tuvējām saimniecībām par 
iespēju uzkrāt iepakojumu 
kopā un pieteikt savākšanu 
no vienas adreses. 
Iepakojuma savākšana no 
saimniecībām tiek īstenota 

rindas kārtībā.
No zemnieku 

saimniecībām otrreizējai 
pārstrādei bez maksas 
pieņem dažāda veida plēvi, 
tostarp skābsiena, ruļļu 
ietinamo, agro, dārza un 
cita veida plēves veidus. 
Tāpat tiek pieņemti 
polipropilēna maisi jeb 
BIG BAG, plastmasas 
kannas un mucas, kā 
arī lauksaimniecības 
iepakojumi pēc atsevišķas 
vienošanās. Visam 
nodotajam iepakojumam 
jābūt tīram un sausam – bez 
lauksaimniecības produktu 
piejaukumiem, piemēram, 
salmiem, skābbarības, 
dažādiem sadzīves un 
būvniecības atkritumiem, 
kā arī smiltīm un dubļiem.

Zemnieku nodotais un 
lauksaimniecībās savāktais 
iepakojums nonāk pārstrādē 
“Eco Baltia” grupas polimēru 
iepakojumu pārstrādes 
rūpnīcā SIA “Nordic Plast”, 
Olainē, lai jau pēc tam kā 
jaunas izejvielas varētu 
tikt izmantotas jaunu 
preču, tostarp arī dažādu 
iepakojumu ražošanā. 
Savukārt zemnieku 
saimniecības pēc izlietotā 
iepakojuma nodošanas 
nepieciešamības gadījumā 
saņem arī Valsts vides 
dienestam vai Eiropas 
Savienības fondu 

projektiem paredzētu 
apliecinājumu par vides 
aizsardzības un atkritumu 
apsaimniekošanas prasībām 
atbilstošu lauksaimniecības 
i e p a k o j u m a 
apsaimniekošanu.

Plašāka informācija 
par SIA “Eco Baltia vide” 
piedāvātajām atkritumu 
šķirošanas iespējām 
pieejama, zvanot pa tel. 
8717 vai rakstot uz e-pastu 
info@ecobaltiavide.lv. 

Attiecībā uz nevajadzīgo 
ruļļu ietinamo tīklu 
a p s a i m n i e k o š a n u 
Augšdaugavas novadā, 
tie ir nododami sadzīves 
atkritumu apglabāšanas 
poligonā “Cīnīši” par maksu.

Papildu informācijas 
saņemšanai iespējams 
sazināties ar SIA “Atkritumu 
a p s a i m n i e k o š a n a s 
D i e n v i d l a t g a l e s 
s t a r p p a š v a l d ī b u 
organizācija”, tālr.: 
65420026, aadso.lv.

Informāciju sagatavoja: 
Augšdaugavas novada 
Dabas resursu nodaļa, 

sadarbībā ar SIA “Eco Baltia 
vide” sabiedrisko attiecību 

projektu vadītāju
 Alisi Zvaigzni
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KULTŪRA ■
IZSKANĒJIS 

SKATUVES RUNAS 
KONKURSS

 “ZELTA SIETIŅŠ 2023”
22. septembrī notika 

Augšdaugavas novada Kultūras 
pārvaldes un Raiņa mājas 
Berķenelē organizētais skatuves 
runas konkurss “Zelta sietiņš”, 
kurā piedalījās 40 skolēni no 
Augšdaugavas, Jēkabpils, 
Balvu, Krāslavas, Rēzeknes, 
Līvānu un Preiļu novada, kā arī 
Daugavpils pilsētas izglītības 
iestādēm. Dalībnieki uzstājās 
trīs grupās: 2. – 4. klašu, 5. – 9. 
klašu un 10. – 12. klašu grupa.

Konkurss tiek rīkots jau 
kopš 2001. gada ar mērķi 
popularizēt Raiņa un Aspazijas 
literāro un kultūrvēsturisko 
mantojumu, vienlaikus sekmējot 
Augšdaugavas novada, kā arī 
citu Latgales reģiona novadu un 
pilsētu izglītības iestāžu bērnu 
un jauniešu skatuves runas 
prasmju attīstību, emocionālo 
un radošo pašizpausmi.

Konkursa dalībnieku 
dzejas un prozas fragmentu 
priekšnesumus vērtēja žūrija, 
kuru vadīja Augšdaugavas 
novada kultūras centra “Vārpa” 
direktore Inta Uškāne, žūrijā 
darbojās Augšdaugavas 
novada Kultūras pārvaldes 
vadītāja Ināra Mukāne, aktieris, 
orators un pasākumu vadītājs 
Raitis Zapackis, Daugavpils 
Universitātes Latviešu 
literatūras un kultūras katedras 
docente, Dr. philol. Rudīte 
Rinkeviča, Augšdaugavas 
novada Izglītības pārvaldes 
interešu izglītības metodiķe 
Inese Zuģicka, kultūras centra 
“Vārpa” teātra trupas “Trešais 
variants” dalībniece, latviešu 

filoloģe Anita Lipska. 
Pēc visu dalībnieku 

uzstāšanās žūrija devās 
apspriesties un noteikt 
laureātus. Tikmēr klātesošos 
uzrunāja Latvijas radio balss un 
pasaku autors Raitis Zapackis, 
kurš jauniešiem un skolotājiem 
sniedza vērtīgus padomus, kā 
kļūt par oratoru un izteiksmīgi 
deklamēt dzejoļus vai prozu. 
Raitis Zapackis jau vairāk 
kā trīs gadus ir pazīstams 
pasaku stāstnieks, arī pats 
raksta pasakas bērniem un tās 
atskaņo Latvijas radio ēterā. 
Raitis izveidojis savu facebook 
lapu, kur var sekot dažādiem 
jaunumiem, pasākumiem un 
dzirdēt arī pasaku lasījumus. 
Programmas “Latvijas 
skolas soma” ietvaros Raitis 
Zapackis piedāvā novadīt 
skolās bērniem nodarbību 
“Pasakas no pirmsākumiem 
līdz mūsdienām”, kuru laikā 
skolēni izzina latviešu tautas 
un pasaules pasaku vēsturi, 
klausās latviešu tautas 

pasakas lasījumos un uzzina 
daudz interesanta par pasaku 
rakstīšanas algoritmu un pasaku 
nepieciešamību mūsdienās. 

Viņš atzina, ka pats nekur 
nav speciali mācījies runāt, bet 
balss ir viņa darba instruments. 
Jau 23 gadus Raitis strādā 
Latvijas radio ēterā, vadot 
raidījumu “Klasika”, lasa 
pasakas, vada pasākumus un 
dzied. No bērnu dienām pats 
mēdzis klausīties pasakas, 
kas ierakstītas vinila platēs, 
mācījies no Latvijas leģendām 
Veras Singajevskas, Tālivalda 
Āboliņa, Gundara Āboliņa un 
Harija Misiņa. Raitis pamācīja 
klātesošos, ka ir svarīgi runājot 
mainīt intonāciju, tembru, 
tempu un noskaņu. Jācenšas 
izmantot balss diapazonu no 
ļoti zemām līdz ļoti augstām 
skaņām. “Es ieteiktu skolēniem 
un skolotājiem klausīties šos 
vecos ierakstus, kas atrodami 
youtobe, jo no tiem var ļoti labi 
mācīties,” teica Raitis Zapackis. 
Viņš arī ierosināja, mācoties 

runāt cilvēkiem priekšā, 
veikt ierakstus, lai varētu 
apskatīties uz sevi no malas, 
analizēt kļūdas. “Klausieties, 
vai jums patīk tas, ko dzirdat. 
Es tā mācījos runāt – vai vajag 
augstāku vai zemāku balsi, kur 
vajag pauzēt, vai izrunāju visus 
burtus, vai katrs vārds beidzas 
ar izskaņu, vai teikumi savienoti 
vienā stāstījumā. To labi var 
dzirdēt ierakstos.” Lai iemācītos 
attīstīt savu dikciju, viņš ieteica 
katram mājās trenēties, runājot 
ļoti aktīvi kustināt visu muti - 
lūpas, mēli, žokļus - tā, lai vēlāk 
sāp žokļi. Ļoti labi palīdzot arī 
žestikulācija, taču ar to nedrīkst 
pārspīlēt. “Noteikti vienmēr 
taisna mugura, centieties ievilkt 
īsas straujas ieelpas,” pamācīja 
pasaku teicējs. Viņš iedeva 
klātesošajiem uzdevumu – 
nolasīt vienu un to pašu pasakas 
fragmentu dažādās noskaņās 
– ar dusmām, ar smiekliem, ar 
kaisli vai bēdām. 

Pirms paziņot žūrijas 
lēmumu, konkursa dalībniekus 

uzrunāja Augšdaugavas novada 
Kultūras pārvaldes vadītāja 
Ināra Mukāne: “Mums visiem 
ir jārada māksla, jo māksla ir 
svarīga katru dienu. Paldies 
jums par to, ko šodien darījāt 
mākslas labā, tas patiešām bija 
izcili. Man bija prieks ieklausīties 
katra jūsu teiktajā Raiņa un 
Aspazijas tekstā, jo jūs to darījāt 
mākslinieciski, nebaidoties 
no savām jūtām.”  Viņa vēlēja 
jauniešiem saudzēt un audzināt 
savu balsi, būt stingriem ar to 
un paust ar balsi mīlestību, jo 
balss ir skaistākais instruments, 
ko varam lietot mūsu dzīvē. 
Viņa pateicās visiem konkursa 
dalībniekiem, pedagogiem 
un vecākiem, kas atbildīgi 
gatavojās konkursam.

2. – 4. klašu grupā galveno 
balvu ieguva Kristaps Boldāns 
no Balvu sākumskolas 3. klases, 
5. – 9. klašu grupā balvu ieguva 
Rēzeknes valsts 1. ģimnāzijas 9. 
klases skolniece Nikola Princova, 
bet 10. – 12. klašu grupā – Salas 
vidusskolas 10. klases skolnieks 
Francis Alužāns. 

Speciāla balva kā īpaša 
pateicība tika pasniegta Salas 
vidusskolas skolniecei Paulai 
Beļauniecei, kurai trūka pavisam 
maz, lai iegūtu galveno balvu 2.-
4. klašu grupā.  

Visi konkursa dalībnieki 
saņēma Augšdaugavas novada 
Kultūras pārvaldes pateicības 
rakstus un dažādu autoru 
grāmatas, savukārt konkursa 
laureāti tika apbalvoti ar 
tēlnieces Mairitas Folkmanes 
veidoto speciālo konkursa balvu 
“Zelta sietiņš”. 

Teksts, foto: Inese Minova

SKRUDALIENAS 
PAGASTA
 SVĒTKI

24. septembrī Silenes ciemata 
laukumā notika tradicionālais 
pagasta svētku pasākums, kurš 
turpināja iepriekšējos gados 
iesāktu ciklu “Mūsu Silenes 
ciemata ielas” un bija veltīts 
četrām Silenes ciema ielām: 
Riču, Baznīcas, Dīķu un Mazā.

Skrudalienas pagasta 
Silenes bibliotēkas vadītāja 
Eleonora Griškjāne un kultūras 
darba vadītāja Alevtīna 
Mihailova izveidoja fotoizstādi 
“Riču, Baznīcas, Dīķu un Mazā 
ielas”.

No plkst. 11.00 laukumā 
darbojās rūpniecības preču 
tirdziņš, bet mūsu pagasta 
saimniecības tirgoja savu 
produkciju: SIA “Alexxx” (Olegs 
Griškjāns) pārdeva ābolu sulu 
ar dažādām piedevām, 
saimniecība “Nomales”(Tatjana 
un Pāvels Lapkovski) tirgoja 
piena produkciju un medu, 
saimniecība “Jaunstropi” 
(Fjodors un Alla Mihailovi) 
piedāvāja medu un produkciju no 
vaska (dažādas sveces, ziepes). 
Bērnus priecēja cukurvate, 
kuru pārdeva uzņēmums no 
Daugavpils.

Sporta organizatore 

Ināra Lapkovska kopā ar 
jaunatni, organizēja dažādas 
sporta aktivitātes bērniem 
un vecākiem. Visi ļoti aktīvi 
piedalījās aktivitātēs, par balvu 
saņemot konfektes.

Visas aktivitātēs notika 
Naujenes mūzikas un mākslas 
skolas dalībnieku (vadītājs 
Giršs Kagans) pavadījumā. 
Skanēja jautras melodijas, radot 
jauku pasākuma atmosfēru.

Ņemot vērā to, ka pašlaik 
notiek mācības “Namejs” , 
demonstrēt daļu no esošas 
tehnikas ieradās Zemessardzes 
bataljona pārstāvji. 
Iedzīvotājiem un viesiem bija 
diezgan reta iespēja iepazīties 
ar tehniku, aprunāties ar 
zemessargiem, iekāpt tehnikā 
un nofotografēties uz tās, ko ļoti 
daudzi arī izmantoja.

Plkst. 12.00 pasākuma 
vadītāji Jeļena Kolosova 
un Ēriks Lapkovskis atklāja 
koncertu. Ar svētku uzrunu 
uzstājās pagasta pārvaldes 
vadītāja Betija Ivanova, viņa 
apsveica Riču, Baznīcas, Dīķu 
un Mazā ielu seniorus, kuri jau 
daudzus gadus dzīvo šajās 
ielās: Alekseju Uskovu, Makrinu 
Deruku un Irēnu Raksņeviču.

Apsveikumus un dāvanas 
saņēma kāzu jubilāri: Andrejs 
un Valentīna Matuļi, kuri laulībā 

nodzīvoja 15 gadus. Tika 
sveiktas daudzbērnu ģimenes: 
Krasiļņikovu, Belusju un 
Marenkovu ģimenes.

Atjaunojam Covida laikos 
zaudēto skaisto pasākumu 
“Pagasta lepnums”. Šogad 
tika sumināti četri pagasta 
iedzīvotāji:
•	 Faina Sigņejeva – Par 

ieguldījumu pašvaldības 
sociālajā darbā;

•	 Irina Vasiļevska – Par 
ieguldījumu pagasta 
uzņēmējdarbībā;

•	 Rita Fjodorova - Par aktīvu 
darbību pārvaldes kultūras 
dzīvē;

•	 Ļubova Ivanova -  Par 
ieguldījumu pagasta 
uzņēmējdarbībā .
Tika pieminēta arī mūsu 

Silenes Romas katoļu baznīca, 

kura šogad svin 110. gadu 
jubileju un atrodas Baznīcas ielā.

Svētkos uzstājās 
vokālais ansamblis “Līgaviņas”, 
kurš šogad, jau trešo 
reizi, piedalījās Dziesmu svētkos 
un nākamgad svinēs savu 20. 
gadu darbības jubileju.

Svētkos viesojās arī 
Daugavpils Baltkrievu kultūras 
centra deju kolektīvs “Ļanok”, 
sniedzot skaistu priekšnesumu, 
izpildot vairākas dejas.

Pēc koncerta programmas 
noslēguma Tatjana Drusse un 
Aļona Sokolova cienāja visus 
svētku dalībniekus ar dārzeņu 
sautējumu, kuru pagatavoja 
mūsu kafejnīca “Marianna”.

Mūsu pagasta svētki sakrīt 
ar tradicionālo Miķeļdienas 
svinēšanu, kad ir novākta 
raža, un zemnieks var novērtēt 
sava darba, kā arī laika 
apstākļu rezultātus. 2023.
gads, neskatoties uz pavasara 
- vasaras sausuma periodu, 
tomēr ļauj priecāties par augsto 
kartupeļu ražu, labos laika 
apstākļos novākto graudu ražu 
un fenomenāli siltu septembri.

Paldies visiem, kas organizēja 
svētkus, piedalījās dažādās 
svētku aktivitātes.

Teksts un foto: Inese Alehina



20 2023. gada 28. septembris AUGŠDAUGAVAS noVADA VēStiS

Atbildīgie par izdevumu: Augšdaugavas novada pašvaldības
centrālās administrācijas Informācijas un sabiedrisko attiecību 
nodaļa, e-pasts: vestis@augsdaugavasnovads.lv
Par raksta saturu un faktu precizitāti atbild tā autors.
Paldies visiem, kuri palīdzēja informatīvā izdevuma tapšanā!

Augšdaugavas novada pašvaldības bezmaksas izdevums 
„Augšdaugavas Novada Vēstis”
Izdevējs: Augšdaugavas novada pašvaldība, Rīgas iela 2, Daugavpils, LV-5401
Tirāža – 8672 eks., izdevums iznāk vienu reizi mēnesī
Iespiests: SIA “Poligrāfi jas grupa Mūkusala”, Mūkusalas ielā 15A, Rīga
Izdevums iznāk kopš 2022. gada 3. februāra

■  INFORMĀCIJA APSVEIKUMI ■  

Valsts apmaksātās programmas ietvaros SIA 
“Daugavpils reģionālā slimnīca” 21. oktobrī plāno veikt 
mobilā mamogrāfa izbraukumu uz Subati un Ilūksti:

- Subate - Tirgus laukums 23, Subate, no plkst. 12.00 
līdz plkst. 13.00;

- Ilūkste - SIA “Veselības centrs “Ilūkste”, Raiņa iela 35, 
no plkst. 14.00 līdz plkst. 15.30.

Mamogrāfija ir krūts audu rentgenoloģiska izmeklēšana 
ar zemas intensitātes rentgenstarojumu un ir uzskatāma 
par vienu no efektīvākajām metodēm, lai savlaicīgi atklātu 
krūts vēzi. Mobilais digitālais mamogrāfs ir īpaši aprīkots 
autobuss, kura pieejamība izbraukumos pa Latviju atvieglo 
iedzīvotājiem iespēju saņemt augstvērtīgu mamogrāfijas 
izmeklējumu dzīvesvietas tuvumā.

Izbraukuma laikā tiks piedāvāts bezmaksas izmeklējums 
valsts krūšu dziedzeru audzēja skrīninga ietvaros  
sievietēm ar speciālām  Nacionālā veselības dienesta 
uzaicinājuma vēstulēm, bet par diagnostisko izmeklējumu 
ar ārsta nosūtījumu būs jāmaksā pacienta iemaksa – 3,00 
EUR .

Izmeklējumi tiks veikti bez iepriekšēja pieraksta. 
Tālrunis uzziņām: 65405259.

 MOBILĀ MAMOGRĀFA IZBRAUKUMS
 ILŪKSTĒ UN SUBATĒ 

No 2023. gada 20. augusta Augšdaugavas novada 
iedzīvotāju ģimenēs dzimušas 6 meitenes.

Septembrī Augšdaugavas novada dzimtsarakstu 
nodaļā laul ību noslēdza 20 pāri,

 7 pāros - novada iedzīvotāji. 

MUMS IR SVARĪGS KATRS VIEDOKLIS!
Cienījamie novada iedzīvotāji! 
Savu jautājumu vai ierosinājumu varat sūtīt elektroniski uz e-pastu 

vestis@augsdaugavasnovads.lv vai arī sūtīt pa pastu Augšdaugavas novada 
pašvaldības centrālajai administrācijai, adrese: Rīgas iela 2, Daugavpils, 
LV-5401, ar norādi “Jautājums pašvaldībai”. 


